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rok w pigułce
Przygotowaliśmy podsumowanie minionego roku, wy-
bierając najciekawsze wydarzenia z regionu z ostatnich 
dwunastu miesięcy. Wybory prezydenckie i parlamen-
tarne, polityczne burze, długo wyczekiwane inwesty-
cje i wypadki, które poruszyły całą opinię publiczną… 
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TYSIĄCE 
w oRSzaku!

Lubinianie z radością dołączyli do barwne-
go pochodu, który 6 stycznia przeszedł ulicami 
miasta. Zorganizowany już po raz czwarty Or-
szak Trzech Króli na dobre wpisał się w miej-

scową tradycję. Z roku na rok dołącza do nie-
go coraz więcej mieszkańców, którzy wspól-
nie celebrują narodziny Jezusa Chrystusa. Na 
nic zdały się diabelskie pokusy – dobro i radość 

zwyciężyły, pozwalając uczestnikom marszu 
bez trudu dotrzeć do ostatniej stacji i obejrzeć 
jedną z najpiękniejszych scen biblijnych.

Więcej na str. 10 i 11

zmiany w radzie  
nadzorczej
18 stycznia zmieniony zostanie skład rady  
nadzorczej Polskiej Miedzi. Można się  
spodziewać, że wkrótce potem zmiany  
obejmą także zarząd KGHM.
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wSTać CzY SIEdzIEć dalEj?  
– oTo jEST pYTanIE
Zmorą pasażerów lubińskiej komunikacji jest nie tylko wulgarne  
zachowanie innych podróżnych. Po naszym artykule na temat  
autobusowych złych manier odezwali się do nas Czytelnicy, którzy 
zwrócili uwagę także na inne problemy.

FoToRadaR  
zlikwidowany 

W całej Polsce fotoradarów należących 
do straży miejskich jest ponad 100. W na-
szym mieście straż ma tylko jedno takie 
urządzenie. Od dziewięciu lat lubiński fo-
toradar nie przepuścił nikomu, kto zignoro-
wał przepisy ruchu drogowego. Co się z nim 
teraz stanie, gdy straż nie może już z niego 
korzystać? Nie wiadomo. Na razie brakuje 
przepisów.

Do straży trafił w 2006 roku, jako specja-
listyczny sprzęt czeskiej produkcji – na ów-
czesne czasy nowoczesny. Działał zarów-
no jako urządzenie mobilne, jak i stacjo-
narne przy alei Lecha Kaczyńskiego. Zare-
jestrowane dane strażnicy zgrywali na pa-
mięć USB, następnie trafiały do Centrum 
Automatycznego Nadzoru Nad Ruchem 
Drogowym przy Generalnym Inspektora-
cie Transportu Drogowego w Warszawie.

Od 1 stycznia, w związku ze zmianą 
przepisów, straż miejska nie może już korzy-
stać z fotoradarów i nie bardzo wiadomo, 
co z tym sprzętem teraz zrobić. Nie funk-
cjonują jeszcze regulacje prawne dotyczące 
postępowania w podobnej sytuacji. W osta-
teczności Speed Camera AD9T pozostanie 
w magazynie, ale komendant lubińskiej 
straży rozważa jeszcze inną możliwość.

– Zaproponujemy przekazanie aparatu 
komendzie wojewódzkiej policji we Wro-
cławiu – mówi Paweł Łazor, komendant 
straży miejskiej w Lubinie. – Z kolei słupy, 
w których znajdowało się nasze urządze-
nie, zabezpieczymy czarną folią, w podob-
ny sposób, w jaki zabezpiecza się znaki dro-
gowe, aby nie dezorientowały kierowców – 
dodaje.

Właśnie odnośnie znaków, warto wspo-
mnieć, że te informujące o kontroli radaro-
wej na razie pozostaną na swoim miejscu. 
Oznaczenie być może w przyszłości przyda 
się innym służbom.

Przypomnijmy, że zniesienie prawa do 
przeprowadzania kontroli fotoradarowej 
jest realizacją postulatu Najwyższej Izby 
Kontroli, która urządzenia straży miejskiej 
w całym kraju porównała do maszynek do 
zarabiania pieniędzy.

Michał Lubera
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Lubin pożegnał  
Andrzeja Górzyńskiego
��Każdy, z kim 

rozmawiamy, opisuje 
Andrzeja Górzyńskiego 
podobnie. To był dobry, 
ciepły człowiek – 
słyszymy od jego 
znajomych, przyjaciół, 
współpracowników. Ci, 
którzy nie znali go 
osobiście, cenili jego 
pracę. Nie ma chyba 
lubinianina, który nie 
spróbowałby choć raz 
jego chleba. Górzyński 
przez całe swe życie 
pomagał też innym. 
Zmarł po ciężkiej 
chorobie. Lubin pożegnał 
go tuż przed świętami 
Bożego Narodzenia, 23 
grudnia.

Andrzeja Górzyńskie-
go lubinianie znali jako 
przedsiębiorcę, współ-
właściciela ZPS „RAG” 
Górzyńscy i piekarni „Gó-
rzyński” oraz samorzą-
dowca. Wielu mieszkań-
ców pamięta kolejki, jakie 
ustawiały się do jego pie-
karni po świeży, pachną-
cy chleb. 

Górzyński przez la-
ta był lubińskim radnym 
miejskim, a od 2010 roku, 
czyli od dwóch kadencji, 
także przewodniczącym 
tego gremium.

– Poznaliśmy się oko-
ło 25 lat temu, pod koniec 
lat 80., kiedy przygotowy-
waliśmy się do rewolucji 
w Polsce, zmiany ustrojo-
wej. Andrzej Górzyński był 
działaczem izby rzemieśl-
niczej, która nas wspiera-
ła i wprowadzała w świat 
małego i średniego bizne-
su – wspomina prezydent 
Lubina Robert Raczyński. 
– Ale jego dzieło poznałem 

jeszcze wcześniej, w mrocz-
nym stanie wojennym, kie-
dy stało się w kolejkach za 
czym tylko się dało, w tym 
i za chlebem. Na zawsze 
zapamiętam ten najwspa-
nialszy, ciepły, pachną-
cy chleb, który wytwa-
rzał Andrzej Górzyński. 
W ten chleb musiał wło-
żyć wiele serca, taki był do-
bry. Później, gdy pozna-
łem Andrzeja Górzyńskie-
go, okazało się, że jest jak je-
go chleb – ciepły, spokojny, 
opanowany i zawsze po-
mocny – mówi prezydent 
Robert Raczyński.

Jako pomocnego, od-
danego pracy społeczni-
ka wspomina lubiniani-
na również Marian Wę-
grzynowski, który zasia-
dał z nim w radzie miej-
skiej Lubina. Panowie po-
znali się wiele lat temu, ale 
tak naprawdę bliżej, dopie-
ro w 2006 roku, gdy obaj 
zostali wybrani do rady 
miejskiej.

– Dla Andrzeja Gó-
rzyńskiego to była już 
druga kadencja, dla mnie 
pierwsza. Był to człowiek 
dobrego serca, oddany 
pracy społecznej. Swoje 
diety radnego oddawał na 
cele charytatywne. Poma-
gał wszystkim, którzy te-

go potrzebowali. I takim 
go zapamiętam – mówi 
Marian Węgrzynowski. – 
Pomagał, ale się z tym nie 
afiszował, nie chciał, żeby 
o tym mówić. Pomagał od 
serca. Będzie go nam bra-
kować – dodaje.

– Dał się poznać jako 
społecznik, człowiek za-
angażowany i umiejący 
szukać rozwiązania pro-
blemu. Szkoda – mówi ze 
smutkiem Zbigniew War-
czewski ze Stowarzyszenia 
Palium, w którym działał 
również Andrzej Górzyń-
ski. – To już prawie dwa-
dzieścia lat, odkąd się po-
znaliśmy. Andrzej Gó-
rzyński był wśród założy-
cieli i sponsorów Funda-
cji Palium, która rozpo-
czynała budowę hospi-
cjum i również aktywnie 
uczestniczył w naszym 
obecnym stowarzyszeniu 
– dodaje.

Pogrzeb Andrzej Gó-
rzyńskiego odbył się 23 
grudnia. Najpierw do ko-
ścioła Matki Boskiej Czę-
stochowskiej, później na 
lubiński cmentarz przy-
szło go pożegnać mnó-
stwo ludzi. 

Do czasu wyboru no-
wego przewodniczącego, 
obowiązki szefa rady miej-
skiej będzie pełnić Bogu-
sława Potocka-Zdrzalik. 

Aby uzupełnić skład ra-
dy, w miejsce Andrzej Gó-
rzyńskiego wybrany zosta-
nie nowy rajca podczas wy-
borów uzupełniających. 
Wybory te przeprowadzo-
ne zostaną w ciągu najbliż-
szych trzech miesięcy, w re-
prezentowanym przez Gó-
rzyńskiego okręgu.

Marta Czachórska

Andrzeja Górzyńskiego lubinianie znali jako przedsiębiorcę, 
współwłaściciela ZPS „RAG” Górzyńscy i piekarni „Górzyński” 

oraz samorządowca. Wielu mieszkańców pamięta kolejki,  
jakie ustawiały się do jego piekarni po świeży, pachnący chleb

STYCZEŃ
Lubin pobił swój rekord w finale Wiel-

kiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. Wo-
lontariusze i wspierające akcję instytucje 
zebrały ponad 75 tysięcy złotych – prawie 
dwa razy więcej niż w poprzedniej edycji. 

Niestety początek roku przyniósł też 
tragiczne zdarzenia – w ciągu kilku dni 
na drodze między Lubinem i Osiekiem 
zginęło dwóch kierowców. Do dziś jest to 
jedno z najniebezpieczniejszych miejsc na 
terenie całego powiatu.

LUTY
Władze Lubina podpisały porozumienie 

o współpracy z zarządem Aeroklubu Zagłębia Mie-
dziowego. Jeden z pierwszych wspólnych projektów 
to technikum lotnicze, kształcące przyszłych me-
chaników lotnictwa. Bliskość aeroklubu i zarazem 
portu lotniczego to atuty, które będą lepiej służyły 
miastu i regionowi.

Jego mieszkańców znacznie bardziej poruszyło 
jednak inne zdarzenie – na terenie gminy Rudna za-
trzymano mężczyznę, który skatował swojego psa. 
Ciężko ranne, wygłodzone i wycieńczone zwierzę 
udało się odratować. Tu też pomogli życzliwi ludzie.

MARZEC
Ochotnicy z Lubina zbierający podpisy pod 

kandydaturą Pawła Kukiza zapoczątkowali kam-
panię przed wyborami prezydenckimi. Jego po-
stulaty, obejmujące między innymi wprowadze-
nie jednomandatowych okręgów wyborczych, 
poparło też ugrupowanie Bezpartyjni Samorzą-
dowcy, na czele którego stanął prezydent Lubina, 
Robert Raczyński.

Chwilę później cała Polska mówiła o innej lu-
biniance – 14-letnia Weronika Szuszkiewicz ja-
ko jedyna pasażerka autobusu udzieliła pomocy 
mężczyźnie choremu na epilepsję. 
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CZERWIEC
Polski sektor lotniczy będzie się rozwijał w Lubinie. Kilka-

naście podmiotów, w tym miasto i Legnicka Specjalna Strefa 
Ekonomiczna powołały do życia Dolnośląski Klaster Lotni-
czy. Nasz region będzie miejscem dedykowanym całej bran-
ży lotniczej, od firm badawczych i rozwojowych po zakła-
dy produkcyjne.

Paweł Kukiz kontynuował podbój polskiej sceny politycz-
nej – na jego wiec wyborczy hali widowiskowo-sportowej 
w Lubinie przyjechali ludzie z całego kraju. To spotkanie ofi-
cjalnie zapoczątkowało też kampanię przed ogólnopolskim 
referendum m.in. w sprawie JOW.

KWIECIEŃ
Lubin stał się miastem cyfrowym – za sprawą 29 kilome-

trów światłowodów, 30 radiowych stacji bazowych, bezpłat-
nych hotspotów i infokiosków mieszkańcy zyskali powszech-
ny dostęp do Internetu.

„Gwarkowie” skończyli 30 lat. Zespół, który od dawna jest 
już częścią historii Lubina, świętował swój jubileusz. Przez trzy 
dekady śpiewu i tańca uczyły się w nim tysiące mieszkańców 
powiatu lubińskiego.

MAJ
Tematem numer 1 wszystkich rozmów, debat i spekulacji 

były wybory prezydenckie. 60 procent lubinian oddało swoje 
głosy na – jak się okazało – zwycięskiego kandydata, Andrze-
ja Dudę. W Lubinie mieścił się także sztab wyborczy Pawła 
Kukiza, który przyczynił się do jego spektakularnego sukcesu 
– polityczny debiutant z ponad 20-procentowym poparciem 
zajął w wyborach trzecie miejsce. To również w naszym mie-
ście w hali widowiskowo-sportowej odbył się wieczór wybor-
czy Kukiza – pierwszy raz w historii kandydat na prezydenta 
kraju zorganizował go poza Warszawą.

Z sukcesu cieszyli się też kibice i zawodnicy KGHM Zagłę-
bia Lubin – drużyna Piotra Stokowca w świetnym stylu wró-
ciła do ekstraklasy.

LIPIEC
Słup czarnego dymu przez kilka dni unosił się nad składo-

wiskiem odpadów w Kłopotowie, gdzie wybuchł gigantycz-
ny pożar. Z ogniem walczyło kilkanaście jednostek straży po-
żarnej, a akcja dogaszania zajęła kilka dni.

Upalne lato sprawiło, że lubinianie z radością przyjęli in-
formację o rozpoczęciu budowy kompleksu basenów miej-
skich przy Regionalnym Centrum Sportowym. A żółte auto-
busy zaczęły za darmo przewozić mieszkańców niemal całe-
go powiatu. Do projektu wspólnej miejsko-gminnej komuni-
kacji nie dołączyła tylko gmina Rudna.

Bezpartyjni Samorządowcy i Ruch JOW, zawiedzeni poli-
tycznymi wyborami Pawła Kukiza, podjęli decyzję o samo-
dzielnym starcie w wyborach do parlamentu.

SIERPIEŃ
Mieszkańcami Lubina wstrząsnęła skandaliczna rekla-

ma wódki „Żytnia”. Wykorzystano w niej słynną fotografię 
Krzysztofa Raczkowiaka, ukazującą śmiertelnie rannego Mi-
chała Adamowicza, ofiarę Zbrodni Lubińskiej. Reklama opu-
blikowana na Facebooku wywołała też powszechne oburze-
nie wśród internautów. Jej autorka, historyk z wykształcenia, 
stanie przed sądem.

Zawrzało także w gminie Lubin, a to za sprawą decyzji rad-
nego Marcina Nyklewicza o przejściu do grona zwolenników 
wójta Tadeusza Kielana. Ugrupowanie „Nasza Gmina” zyska-
ło tym samym większość głosów w radzie .

WRZESIEŃ
Podczas I Memoriału im. Henryka Rutyńskiego w druży-

nie siatkarzy Cuprum Lubin po raz pierwszy wystąpił Mar-
cin Możdżonek. Środkowy zawodnik z ekipy mistrzów świata 
dołączył do lubińskiego zespołu po sezonie spędzonym w tu-
reckim Halkbanku Ankara, podpisując z lubińską drużyną 
kontrakt w lipcu.

Koniec lata przyniósł dobrą wiadomości dla kierowców – 
w Lubinie otwarto tzw. małą obwodnicę.

Ogólnopolskie referendum przeszło bez echa. Frekwencja 
była zbyt niska, by je uznać i wprowadzić jednomandatowe 
okręgi wyborcze.

PAŹDZIERNIK
Na krótko przed wyborami parlamentarnymi i objęciem 

fotela premiera w rządzie PiS, Beata Szydło odwiedziła Lu-
bin. Pokazała jego mieszkańcom m.in. gotowy projekt usta-
wy, uwalniający KGHM od podatku miedziowego. Ponad 44 
procent mieszkańców naszego powiatu poparło PiS. W parla-
mencie Lubin reprezentuje poseł Krzysztof Kubów. Do Sejmu 
nie dostał się za to Ryszard Zbrzyzny, sprawujący mandat po-
sła nieprzerwanie od 1993 r. 

KGHM odwiedzili funkcjonariusze ABW. Na zlecenie pro-
kuratury zabezpieczyli dokumentację dwóch dużych inwesty-
cji, przy których mogło dojść do wyrządzenia firmie znacz-
nych strat finansowych.

Mieszkańców żywo zainteresowała też uchwała miasta 
i gminy Lubin inicjująca przygotowania do utworzenia strefy 
przemysłowej oraz rozpoczęcie budowy Szpitalnego Oddzia-
łu Ratunkowego.

LISTOPAD
Dzięki głosom widzów lubinianka Liliana Iżyk dotarła do 

finału emitowanego przez TVN programu „Mam talent”. 
Wprawdzie nie zajęła pierwszego miejsca, ale jej piękny głos 
zachwycił jurorów i publiczność.

Wróciły emocje wokół projektu budowy odkrywkowej ko-
palni węgla brunatnego – Ministerstwo Środowiska opubli-
kowało „Białą księgę ochrony złóż kopalin”, która nadawała 
strategiczną rangę miejscowym zasobom.

Pod koniec roku wrócił też smutny temat wypadków na 
drogach. W 2015 roku zginęło w nich aż czterech pieszych. 

GRUDZIEŃ
Jak co roku górnicza brać bawiła się podczas karczm 

i combrów. W tym roku władze Lubina postanowiły w in-
ny niż zazwyczaj sposób uhonorować pracowników Polskiej 
Miedzi. Na bezpłatnym koncercie w hali RCS wystąpiła Do-
da i zespół Top One. 

Radość z Barbórki szybko ustąpiła jednak rozczarowa-
niu – wbrew przedwyborczym deklaracjom rząd nie usunął 
z projektu budżetu na rok 2016 wpływów z podatku od wy-
dobycia niektórych kopalin. 

Grudzień przyniósł zakończenie w głośnej sprawie Beaty 
Grzelińskiej – byłej dyrektorki ZSZiO w Lubinie. Za ugodze-
nie nożem podwładnego została skazana za rok więzienia 
w zawieszeniu na trzy lata i 3 tys. zł grzywny.
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zmiany w radzie 
nadzorczej
 » 18 stycznia zmienio-

ny zostanie skład rady 
nadzorczej Polskiej 
Miedzi. Decyzje perso-
nalne będą jedynym 
tematem posiedzenia 
Nadzwyczajnego Wal-
nego Zgromadzenia 
Spółki, które zwołane 
zostało na ten dzień. 
Można się spodziewać, 
że wkrótce potem 
zmiany obejmą także 
zarząd KGHM.

Polska Miedź jest jedną 
z ostatnich wiodących na 
rynku firm z udziałem Skar-
bu Państwa, w której nie do-
szło do zmiany na najwyż-
szych stanowiskach. Speku-
lacje na temat tego, kto zastą-
pi Herberta Wirtha na fote-
lu prezesa, pojawiły się już 
kilka tygodni temu. Jak pi-
saliśmy, jedną z najczęściej 
wskazywanych osób jest 
Krzysztof Skóra, niegdyś kie-
rujący już spółką. W nieofi-

cjalnych rozmowach pojawi-
ło się także nazwisko Rober-
ta Pietryszyna, byłego szefa 
Zagłębia Lubin, dziś prezesa 
firmy Wrocław 2012, zarzą-
dzającej wrocławskim sta-
dionem.

W tej chwili w radzie nad-
zorczej KGHM zasiada dzie-
więć osób. Trzy z nich: Józef 

Czyczerski, Bogusław Sza-
rek i Leszek Hajdacki z pew-
nością nie opuszczą tego gre-
mium – powołani zostali 
głosami pracowników. Naj-
większe prawdopodobień-
stwo odwołania mają człon-
kowie rady reprezentujący 
w niej Skarb Państwa.

Joanna Dziubek

Ośrodek Szkoleniowy TORA w Lubinie ogłasza nabór
na kurs pracownika ochrony fizycznej, który uprawnia
(bez egzaminu) do wpisu na l istę kwalifikowanych 
pracowników ochrony fizycznej (dawna licencja I i II stopnia). 
Zajęcia prowadzone będą w przyjaznej atmosferze przez 
wybitnych i doświadczonych fachowców posiadających 
wieloletnie doświadczenie zawodowe.

Termin rozpoczęcia zajęć – styczeń 2016. Serdecznie zapraszamy.
O szczegóły proszę pytać pod numerem : 663 890 777 lub 604 116 509

Sprawdzi 
wartość 
swoich 
aktywów
Zarząd KGHM poinformował, że 
wystąpiły przesłanki do przeprowa-
dzenia testu na utratę wartości ak-
tywów spółki. Konieczność takiej 
weryfikacji spółka przewidywała 
już w połowie ubiegłego roku.
Test na utratę wartości aktywów 
spółki jest wymogiem wynikającym 
z międzynarodowych standardów 
rachunkowości i sprawozdawczości 
finansowej, które obowiązują 
KGHM. W przypadku miedziowej 
spółki przesłanką do ich przeprowa-
dzenia jest znaczący spadek warto-
ści netto aktywów spółki, odnoto-
wany na ostatni dzień roku bilanso-
wego, czyli 31 grudnia 2015 roku. 
Wartość majątku spółki spadła po-
niżej poziomu jej kapitalizacji gieł-
dowej, którą stanowi iloczyn liczby 
akcji i ich ceny na ten dzień.
Największy wpływ na zmniejszenie 
wartości akcji KGHM ma spadek 
cen miedzi. Giełda mocno reaguje 
również na prognozy spowolnienia 
gospodarczego w Chinach, które są 
największym odbiorcą tego surow-
ca na świecie. Wpływ na notowania 
mają też wypowiedzi polityków na 
temat dalszych losów podatku od 
wydobycia niektórych kopalin.
– Stale monitorujemy notowania na 
giełdzie, wskaźniki makroekono-
miczne i całe nasze otoczenie rynko-
we. Do konieczności przeprowadze-
nia testów jesteśmy więc przygoto-
wani już od dłuższego czasu – wyja-
śnia Dariusz Wyborski, rzecznik pra-
sowy KGHM. – To, że mogą wystą-
pić przesłanki do takiej weryfikacji, 
przewidywaliśmy już kilka miesięcy 
temu, przy podsumowaniu wyni-
ków za pierwsze półrocze 2015 ro-
ku.
Testy przeprowadzi firma PwC, któ-
ra jest oficjalnym audytorem Pol-
skiej Miedzi. Komunikat o tym fir-
ma opublikowała 30 grudnia, po 
zamknięciu ostatniej sesji w 2015 r. 
Pierwszy dzień po tej informacji już 
od rana przyniósł dalszy, ponad 
5-procentowy spadek notowań 
KGHM.
Jeżeli wyniki testów potwierdzą 
spadek wartości aktywów, oznaczać 
to będzie konieczność dokonania 
odpisów aktualizacyjnych, które 
wpłyną na wyniki finansowe firmy 
za rok 2015. Już w lutym audytorzy 
powinni mieć odpowiedź na pyta-
nie, czy i o ile zmniejszy się wypra-
cowany przez nią zysk.

JD

POLSKA MIEDŹ ZAPłACI  
za program „Rodzina 500+”?
��– Uważam, że powinien 

zostać zniesiony. To jest 
rzeczywiście ewenement – 
wprowadzenie tego 
podatku w taki sposób 
przez poprzedni rząd. 
Prace trwają i jest 
przygotowany projekt 
ustawy. Musimy w tej 
chwili spotkać się przede 
wszystkim 
z przedstawicielami strony 
społecznej i ja deklaruję 
takie spotkanie – tak 
o planach rządu odnośnie 
podatku miedziowego 
mówiła tuż przed świętami 
premier Beata Szydło na 
antenie Programu 1 
Polskiego Radia.

Ten wyjątkowo ważny 
dla regionu temat stale po-
wraca od czasu, gdy rzecz-
niczka prasowa Minister-
stwa Finansów oznajmiła, 
że podatek od wydobycia 
niektórych kopalin jest ujęty 
w projekcie budżetu na rok 
2016 r. Na nic zdały się na-
tychmiastowe wyjaśnienia 
przedstawicieli rządu i poli-
tyków Prawa i Sprawiedli-
wości, że budżet jest „dzie-
dzictwem” po poprzedniej 
władzy i planowana jest je-
go korekta. Oprócz gło-
sów zarzucających łamanie 
obietnic wyborczych zaczę-
ły się pojawiać także opinie, 
że dalsze wpływy z podatku 
miedziowego są niezbędne, 
by można uruchomić m.in. 
sztandarowy program rzą-
du: „Rodzina 500+”. Ma on 
ruszyć już w drugim kwar-
tale tego roku.

Portal bankier.pl wyli-
czył ostatnio, że likwida-
cja podatku spowodowa-

łaby szybki wzrost warto-
ści akcji do poziomu około 
112 złotych. Zarówno poli-
tycy, nie tylko PiS, jak i eko-
nomiści zgodnym chórem 
mówią, że danina nadmier-
nie obciąża KGHM, utrud-
niając dalszy rozwój spół-
ki, jednak w połowie grud-
nia Henryk Kowalczyk, szef 
Komitetu Stałego Rady Mi-
nistrów stwierdził, że poda-
tek miedziowy może zostać 
w 2016 roku zawieszony, 
o ile wskazywać na to bę-
dzie sytuacja sektora i jeśli 
pozwoli na to budżet.

W radiowym wywiadzie 
Beata Szydło w dalszym 
ciągu podkreślała, że kwo-
ta rzędu 2 mld zł z podatku 
obciąża przede wszystkim 
jedną firmę – KGHM: – Te 
dwa miliardy można zna-
leźć gdzie indziej; a KGHM, 
jeżeli będzie mógł funkcjo-
nować bez dodatkowej da-
niny, zainwestuje te pienią-
dze. Będą tworzone nowe 
miejsca pracy i firma bę-
dzie się rozwijała – mówi-
ła premier. Dodała także, 
że obecny projekt budżetu 
jest w jej ocenie optymal-
ny i możliwy do zrealizo-
wania, a jego założenia po-
zwalają utrzymać w ryzach 
wskaźniki makroekono-
miczne, w tym wysokość 
deficytu.

Rozwiązania, które mo-
głyby w tym budżecie za-
stąpić podatek miedziowy 
to m.in. podatek banko-
wy i podatek od sklepów 
wielkopowierzchniowych. 
Rząd zakłada, że z nich 
wpłynie do kasy państwa 
od 6 do 8 mld zł. 

Joanna Dziubek

w radiowym 
wywiadzie Beata 
Szydło w dalszym 

ciągu podkreślała, że 
kwota rzędu 2 mld zł z 

podatku obciąża 
przede wszystkim 

jedną firmę – kGHM
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zmianami w radzie 
nadzorczej kGHM zajmie 
się nadzwyczajne walne 
zgromadzenie Spółki, 
które zwołane zostało  
na 18 stycznia
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wstać czy siedzieć dalej?  
– oto jest pytanie
 » Zmorą pasażerów 

lubińskiej komunikacji 
jest nie tylko wulgarne 
zachowanie innych 
podróżnych. Po naszym 
artykule na temat 
autobusowych złych 
manier odezwali się do 
nas Czytelnicy, którzy 
zwrócili uwagę także na 
inne problemy.

Jedna z mieszkanek do-
tkliwie odczuła fakt, że rzad-
kością stało się ustępowanie 
miejsca potrzebującym tego 
osobom.

– Jestem w dziewiątym 
miesiącu ciąży i jeżdżę często 
naszymi autobusami – mó-
wi pani Joanna. – Nikt w cią-
gu tych kilku miesięcy ani ra-
zu nie ustąpił mi miejsca. Lu-

dzie odwracają wzrok w dru-
gą stronę, kiedy widzą, że 
obok nich stoi ciężarna kobie-
ta. Podobno wszyscy kochają 
swoje dzieci, wnuki, więc dla-
czego pozwalają, żeby stała 
się tragedia, o którą nie trud-
no w zatłoczonym miejskim 
autobusie? – pyta lubinianka.

Łamanie regu-
laminu obowiązu-
jącego w autobu-
sach to jedna kwe-
stia. Tu można się 
odwołać do kon-
kretnego przepisu 
i poprosić kierow-
cę o interwencję. 
Gorzej jednak, gdy 
ktoś narusza nie 
przepisy, ale zwy-
kłe zasady dobre-
go wychowania.

W lubińskich 
autobusach wiszą 
już naklejki przy-

pominające młodym lu-
dziom, że należy ustępować 
miejsca seniorom. – Żeby 
zwrócić w ten sposób uwagę 
na wszystkie ważne zasady, 
musielibyśmy zakleić chyba 
całe szyby – mówi Piotr Grze-
gorzewski, kierownik działu 
przewozów w PKS Lubin. – 
Można przygotować pikto-
gram lub plakat na każdą 
okoliczność, ale pewne rze-
czy powinny być dla wszyst-
kich oczywiste.

Czy mimo to w autobu-
sach powinny jednak poja-
wić się także inne graficzne 
wskazówki? Mamy nadzie-
ję, że przynajmniej wśród na-
szych Czytelników nikt nie 
ma wątpliwości, kiedy należy 
wstać z zajmowanego siedze-
nia i na czym polega kultural-
ne zachowanie w miejscu pu-
blicznym.

Joanna Dziubek

PIeRwSza w tyM Roku
��Laura – to pierwsze 

dziecko, które urodziło się 
w Lubinie w nowym, 2016 
roku. I jedyne, które 
swoim rodzicom zrobiło 
taki prezent. Warto 
zaznaczyć, że 
dziewczynka miała 
wyjątkowe wyczucie. 
Urodziny będzie 
obchodzić dokładnie dzień 
przed swoją mamą.

– Trudno o bardziej wy-
jątkowy Nowy Rok – mó-
wi Joanna Psiuch, mama 
Laury, która na świat przy-
szła pierwszego stycznia do-
kładnie o godzinie 12.22. 
W chwili narodzin waży-
ła 3,7 kg i mierzyła 58 cen-
tymetrów. Jest najmłodszą 
mieszkanką wsi Pasternik, 
leżącej w gminie Gromad-
ka powiatu bolesławiec-

kiego. Od pierwszych go-
dzin jest nie tylko okazem 
zdrowia, ale i wzorową cór-
ką. Jak mówi świeżo upie-
czona mama, poza jednym 
popisem wokalnym dziew-
czynka świętowała bardzo 
spokojnie. 

Laurze wcale nie śpie-
szyło się z przyjściem na 
świat, ale kiedy wybrała 

termin, trafiła prawie ide-
alnie. I wcale nie chodzi tyl-
ko i wyłącznie o Nowy Rok.

– Gdyby poczekała je-
den dzień, to urodziny ob-
chodzilibyśmy tego samego 
dnia – opowiada pani Joan-
na. – W każdym razie i tak 
będziemy świętować je ra-
zem – dodaje.

Z podziwu nie może 
wyjść także mama pani Jo-
anny, dla której Laura bę-
dzie pierwszą wnuczką.

Warto zaznaczyć, że 
poprzedni rok należał do 
chłopców. W Lubinie uro-
dziło się dokładnie 1405 
dzieci, z czego 676 dziew-
czynek i 729 chłopców. To 
stosunkowo mniej w po-
równaniu z 2014 rokiem, 
kiedy na świat przyszło 
1590 noworodków. Wte-
dy przeważały dziewczyn-
ki – 817 w stosunku do 773 
chłopców.

Michał Lubera

Zamieszanie 
z sześciolatkami
��Sejm zniósł obowiązek 

szkolny dla sześciolatków 
i przedszkolny dla 
pięciolatków. Od nowego 
roku szkolnego dzieci naukę 
rozpoczną dopiero w wieku 
7 lat. W związku 
z nowelizacją sześciolatki 
wrócą do przedszkoli. 
Sytuacja już teraz stanowi 
problem dla samorządów. 
Przedszkola nie są bowiem 
przygotowane na przyjęcia 
dodatkowej liczby dzieci. 
Lubin szuka rozwiązań i ma 
już pierwszy pomysł.

– Po nowelizacji może być 
problem – mówi wprost An-
drzej Pudełko, naczelnik wy-
działu kultury, oświaty i nad-
zoru właścicielskiego w Urzę-
dzie Miejskim w Lubinie.

Wszystko zależy jednak 
od tego, ilu rodziców zadekla-
ruje, że pośle swoje dzieci do 
szkół. Najpewniej większość 

wybierze przedszkola, dlate-
go lubiński magistrat już teraz 
przygotowuje się na taką oko-
liczność.

– Pomysłem może być 
utworzenie oddziałów przed-
szkolnych właśnie w szkołach. 
Na potrzeby takiego oddziału 
wykorzystalibyśmy sale, któ-
re – w związku z nowelizacją – 
od września pozostaną wolne 
– mówi Andrzej Pudełko.

Na przeszkodzie stoją jed-
nak przepisy, głównie prze-
ciwpożarowe, które inaczej 
rozwiązują kwestie bezpie-
czeństwa w przypadku dzie-
ci uczęszczających do szkół, 
a jeszcze inaczej do przed-
szkoli. 

Na deklaracje jest jeszcze za 
wcześnie. Nowelizacja prze-
głosowana została 29 grud-
nia w nocy. Na przygotowa-
nie rozwiązania samorządy 
mają czas do września. 

Michał Lubera

Straszyli 
plastikowym 
pistoletem
Dwaj mieszkańcy Lubina staną 
przed sądem za rozbój. Napadli na 
mężczyznę, grożąc mu bronią, do-
tkliwie go pobili i okradli. Obaj byli 
pijani.
Napastników zatrzymali policjanci 
z wydziału prewencji zaraz po zgło-
szeniu napadu oficerowi dyżurne-
mu. Łatwo ustalili wygląd i kierunek 
ich ucieczki, a także przebieg całego 
zdarzenia.
Bandyci, 31- i 41-latek z Lubina, po-
deszli do mężczyzny, zagrozili mu 
pistoletem i przewrócili na ziemię. – 
Bili pięściami i kopali swoją ofiarę 
po całym ciele. Gdy pokrzywdzony 
nie był w stanie już się bronić, okra-
dli go – mówi aspirant sztabowy Jan 
Pociecha, oficer prasowy Komendy 
Powiatowej Policji w Lubinie. – Łu-
pem sprawców padł portfel wraz 
z zawartością oraz telefon komór-
kowy.
Obaj rozbójnicy trafili do policyjne-
go aresztu. W organizmie mieli po-
nad promil alkoholu. Policjantom 
udało się odzyskać wszystkie skra-
dzione rzeczy.
Mężczyzna, którego napadli, został 
opatrzony w szpitalu i wrócił do do-
mu. Na szczęście jego życie nie zna-
lazło się w niebezpieczeństwie tak-
że dlatego, że bandyci uzbroili się 
w… pistolet z plastiku. Za swój po-
mysł na obchodzenie świąt mogą 
trafić do więzienia nawet na 12 lat. 

JD
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Powiatowe
powiat lubiński

Bezpłatna pomoc prawna,  
alE nIE dla każdEGo
 » Od stycznia w całej Polsce ruszyły punkty bezpłatnej pomocy prawnej. W powiecie lubińskim 

adwokaci i radcy prawni pracują w czterech takich miejscach. Jednak to wsparcie prawne nie jest dla 
wszystkich. Rząd, który jest autorem projektu, wprowadził duże ograniczenia, zarówno jeśli chodzi 
o osoby, jak i o tematy oraz zakres tej pomocy.

W powiecie lubińskim 
powstały cztery punkty bez-
płatnej pomocy prawnej. Sa-
morządowi udało się poro-
zumieć z gminami Ścinawa 
i wiejską Lubin, dlatego je-
den z punktów został ulo-
kowany w Ścinawie, a dru-
gi w budynku Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecz-
nej w Lubinie.

Czterech radców praw-
nych udziela pomocy w Ści-
nawie w Urzędzie Miasta 
i Gminy przy ul. Rynek 17, 
w pokoju numer 16, w ponie-
działki, środy, czwartki i piąt-
ki od godziny 8 do 12, a we 
wtorki w godzinach 12-16.

Trzech adwokatów od po-
niedziałku do piątku w go-
dzinach 8-12 dyżuruje w bu-
dynku, w którym mieści się 
GOPS, przy ulicy Władysła-
wa Łokietka 6A w Lubinie.

Mieszkańcy powiatu lu-
bińskiego mogą również sko-
rzystać z porad prawnych 
w dwóch punktach uloko-
wanych w Starostwie Powia-
towym w Lubinie, w pokoju 
numer 116. Prowadzi je orga-
nizacja pożytku publicznego: 
Fundacja Badań nad Prawem. 
Adwokaci lub radcy prawni 
pracują w poniedziałki, wtor-
ki, czwartki i piątki od godzi-
ny 8 do 16, a w środy w godzi-
nach 8-17.

Bezpłatna pomoc praw-
na wprowadzona przez pol-
ski rząd nie jest jednak dla 
wszystkich. Mogą z niej sko-
rzystać osoby, które nie ukoń-
czyły 26. roku życia oraz ta-
kie, które mają powyżej 65 

lat. Ponadto jest ona dostęp-
na dla właścicieli Karty Dużej 
Rodziny, weteranów, komba-
tantów oraz zagrożonych lub 
poszkodowanych katastrofą 
naturalną, klęską żywiołową 
albo awarią techniczną.

Żeby skorzystać z pomocy, 
trzeba przynieść dokumenty 
poświadczające np. że jeste-
śmy weteranem, mamy KDR 
lub że ukończyliśmy 65 lat.

Również zakres pomocy 
jest ograniczony. Obejmu-
je prawo pracy, przygotowa-
nia do rozpoczęcia działalno-
ści gospodarczej, prawo cy-
wilne, karne, administracyj-
ne, ubezpieczeń społecznych, 

rodzinne, podatkowe z wyłą-
czeniem spraw podatkowych 
związanych z prowadzeniem 
działalności gospodarczej.

Pomoc nie obejmuje 
spraw z zakresu prawa celne-
go, dewizowego, handlowego 
i działalności gospodarczej, 
z wyjątkiem przygotowywa-
nia do jej rozpoczęcia.

Pomoc prawna polega na:
• poinformowaniu o obo-

wiązującym stanie praw-
nym, przysługujących upraw-
nieniach lub spoczywających 
obowiązkach;

• wskazaniu sposobu roz-
wiązania problemu prawne-
go;

• pomocy w sporządze-
niu projektu pisma w zakre-
sie niezbędnym do udziele-
nia pomocy, z wyłączeniem 
pism procesowych w toczą-
cym się postępowaniu przy-
gotowawczym lub sądowym 
i pism w toczącym się postę-
powaniu sądowo-administra-
cyjnym;

• sporządzeniu projektu pi-
sma o zwolnienie od kosztów 
sądowych lub o ustanowienie 
pełnomocnika z urzędu w po-
stępowaniu sądowym lub 
ustanowienie adwokata, rad-
cy prawnego, doradcy podat-
kowego lub rzecznika paten-
towego w postępowaniu są-
dowo-administracyjnym.

Choć rząd zadeklarował, 
że środki na prowadzenie 
punktów bezpłatnej pomo-
cy prawnej zostaną wygospo-
darowane z budżetu państwa, 
to na razie powiat lubiński nie 
dostał na to żadnych pienię-
dzy. Musi je wygospodarować 
z własnego budżetu i liczyć na 
późniejszy zwrot.

Szczegóły na temat zasad 
funkcjonowania bezpłatnej 
pomocy prawnej można zna-
leźć na stronie: darmowapo-
mocprawna.ms.gov.pl.

Marta Czachórska

zapisz dziecko  
na  badania
��W ubiegłym roku badano 

dzieci z naszego regionu 
pod kątem chorób 
nowotworowych. W tym 
rusza zupełnie nowy 
program, który ma za 
zadanie rozprawić się 
z problemem zaburzeń 
odżywiania, otyłości 
i rozwoju zespołu 
metabolicznego u dzieci 
oraz nastolatków. Badania 
są bezpłatne, program 
sponsoruje bowiem 
Fundacja Polska Miedź.

Badania profilaktyczne 
ruszyły 4 stycznia. Przezna-
czone są dla dzieci w wieku 
od 6 do 18 lat.

– Podkreślam, że ba-
dania mają charakter pro-
filaktyczny – zaprasza-
my również zdrowe dzie-
ci o prawidłowej budowie 
– mówi Mateusz Kopciuch 
z Profesorskiego Centrum 
Medycznego Optimum we 

Wrocławiu. – Celem akcji 
jest nie tylko pomoc dzie-
ciom zagrożonym rozwo-
jem zespołu metaboliczne-
go, ale również promocja 
zdrowego trybu życia i za-
chowań prozdrowotnych, 
tak istotnych dla prawidło-
wego rozwoju dziecka – do-
daje.

W ramach akcji każde-
mu pacjentowi zostanie 
zbadana krew, wykonane 
badanie USG, a następnie 
udzielona specjalistyczna 
konsultacja gastrologiczna. 
Wszystkie badania przepro-
wadzane będą w Miedzio-
wym Centrum Zdrowia 
przy ul. Skłodowskiej-Cu-
rie 66 w Lubinie.

Badania realizowane są 
ze środków Fundacji Polska 
Miedź, przez co są całkowi-
cie bezpłatne, wystarczy się 
zarejestrować pod nume-
rem telefonu 502 999 239.

MRt

PRaCuJą  
NaD zNIeCzuLeNIeM
��Każda kobieta, która 

poprosi o znieczulenie 
podczas porodu, otrzyma 
je za darmo 
i bezwarunkowo. Właśnie 
tak miało być od lipca 
2015 roku. Z powodu 
ograniczonej liczby 
anestezjologów, 
w szpitalach z takiego 
rozwiązania mogą 
skorzystać tylko niektóre 
pacjentki. Placówka 
Regionalnego Centrum 
Zdrowia w Lubinie pracuje 
jednak nad 
wprowadzeniem zmian, 
które miałyby rozwiązać 
problem.

Minister zdrowia w listo-
padzie podpisał rozporzą-
dzenie, na które Polki cze-
kały już od kilku lat. Projekt 
we wrześniu trafił do kon-
sultacji publicznych i do-
czekał się kilku istotnych 
zmian.

Najważniejsza z nich bę-
dzie dotyczyć roli anestezjo-
loga. Jego obecność nie bę-
dzie wymagana przez ca-
ły czas trwania porodu, tak 
jak do tej pory.

– W rozporządzeniu Mi-
nisterstwa Zdrowia określo-
ne zostały nowe standardy 
pełnienia nadzoru nad ro-
dzącą. W momencie kiedy 
anestezjolog poda znieczu-
lenie, wykonywanie zadań 
wobec rodzącej będzie mo-
gła przejąć położna aneste-
zjologiczna, legitymującą się 
przynajmniej pięcioletnim 
doświadczeniem na bloku 
operacyjnym – wyjaśnia 
Ewa Pogodzińska, rzecznik 

RCZ, który należy do grupy 
EMC Szpitale.

Ze względów bezpie-
czeństwa, anestezjolog zo-
stanie zobowiązany do co 
1,5-godzinnej kontroli pa-
cjentki.

Podpisane rozporządze-
nie wchodzi w życie w sierp-
niu 2016 roku. Czy to ozna-
cza, że w lubińskim szpitalu 
przyszłe mamy będą rodzić 
bez bólu? Na razie przedsta-
wiciele szpitala są ostrożni 
w deklaracjach.

– W RCZ cały czas pracu-
jemy nad wprowadzeniem 
znieczulenia zewnątrzopo-
nowego przy porodzie siła-
mi natury – mówi Ewa Po-
godzińska.

W lubińskim szpitalu ro-
dzące kobiety od jakiegoś 
czasu mogą też poprosić 
o podtlenek azotu, czyli gaz 
rozweselający.

Michał Lubera

– w RCz cały czas pracujemy 
nad wprowadzeniem 
znieczulenia 
zewnątrzoponowego przy 
porodzie siłami natury – mówi 
Ewa pogodzińska
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S Bezpłatna pomoc prawna wprowadzona przez polski rząd  
nie jest dla wszystkich. Mogą z niej skorzystać m.in. osoby, które  

nie ukończyły 26. roku życia oraz takie, które mają powyżej 65 lat
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BudżETY GoTowE.  
na co samorządy wydadzą pieniądze?
 » Na miarę możliwości – tak w większości swoje budżety na 2016 rok określają samorządy z naszego 

regionu. Największe kwoty, jak zwykle, przeznaczone zostaną na inwestycje. Sporo pochłonie też w tym 
roku oświata. Dla Lubina, Ścinawy, gminy Lubin i powiatu lubińskiego jedną z ważniejszych spraw będzie 
również sfinansowanie wspólnego, bezpłatnego dla mieszkańców transportu.

PowIat LuBIŃSkI
W 2016 roku powiat bę-

dzie miał mniej pieniędzy niż 
2015, co zmusza zarząd do 
wzięcia kredytu, głównie na 
realizację inwestycji drogo-
wych.

– Wiem, że nikt z nas nie 
jest do końca zadowolony 
z budżetu, bo wszyscy chcie-
libyśmy, żeby był większy. 
Szykujemy się jednak do ko-
rekt budżetu po wzięciu kre-
dytu, bez którego już się nie 
obejdziemy. Chcielibyśmy 
przeznaczyć go w głównej 
mierze na inwestycje drogo-
we, bo w powiecie jest kil-
ka dróg, które bezwzględnie 
wymagają remontu – mó-
wi Adam Myrda, starosta lu-
biński

Kwota planowanego kre-
dytu ma sięgać około 10 mi-
lionów złotych.

LuBIN
W 2016 roku miasto osią-

gnie dochody w wysokości 
prawie 300 milionów zło-
tych. Wyda 314 milionów, 
głównie na cele oświatowe 
i inwestycje. Wśród nich zna-
lazła się między innymi budo-
wa kompleksu basenów miej-
skich, zadaszenie lodowiska, 
utworzenie parku militarne-
go i remont ratusza.

Na oświatę i wychowa-
nie samorząd przeznaczył 
aż 125 milionów złotych, 

z czego 67 milionów pokry-
je dzięki subwencji oświato-
wej. Może się jednak oka-
zać, że w tym miejscu bu-
dżet będzie wymagał ko-
rekty.

– To już jest największa po-
zycja po stronie wydatków – 
mówi Dariusz Jankowski, wi-
ceprzewodniczący rady. – Nie 
wiemy jednak, jakie decy-
zje podejmie rząd, który za-
powiada poważne reformy 
w systemie oświaty i co nas 
w związku z tym czeka.

Ważną pozycją w miej-
skich wydatkach będzie też 
pomoc finansowa dla po-
wiatu lubińskiego na wdroże-
nie publicznego transportu, 
wspólnego dla gmin z nasze-
go regionu.

Lubiński samorząd planu-
je także zaciągnięcie kredytu 
długoterminowego w kwocie 
20 milionów złotych. Posłu-
ży on między innymi do po-
krycia deficytu budżetowego.

GMINa LuBIN
59 milionów 700 tysięcy 

złotych – taką kwotą w przy-
szłym roku będzie dyspono-
wać gmina wiejska Lubin. 
Najważniejsze w przyjętym 
budżecie jest to, że pozwo-
li równomiernie realizować 
inwestycje na terenie wszyst-
kich miejscowości. W planie 
najwięcej, bo prawie 18 mi-
lionów gmina przeznaczy 

na oświatę, natomiast na in-
frastrukturę drogową 8 mi-
lionów 500 tysięcy złotych, 
czyli 14 procent całego bu-
dżetu. Wiadomo, że wzglę-
dem zaplanowanych wydat-
ków w kasie pojawi się defi-
cyt na około 900 tysięcy zło-
tych.

– Mamy dobry, bo równo-
mierny i zrównoważony bu-
dżet dla wszystkich miejsco-
wości – mówi Tadeusz Kie-
lan, wójt gminy Lubin.

GMINa ŚCINawa
Dochody gminy wyniosą 

ponad 38 milionów złotych. 
Po stronie wydatków zapisa-
na została kwota 41 mln. Aż 
40 procent tej kwoty Ścinawa 
wyda na inwestycje.

– Szczególny nacisk po-
łożyliśmy na racjonalizowa-
nie i optymalizowanie wy-
datków bieżących po to, aby 
większe środki móc przezna-
czyć na inwestycje i na niwelo-
wanie wieloletnich zaniedbań 
infrastrukturalnych – mówi 
burmistrz Ścinawy Krystian 
Kosztyła. 

Wśród najważniejszych 
projektów, jakie zamierza 
zrealizować ścinawski magi-
strat, jest modernizacja dróg 
i chodników m.in. w Parszo-
wicach, Zaborowie, Tymo-
wej, Chełmku Wołowskim 
i Buszkowicach, rewitalizacja 
i termomodernizacja ratu-
sza, budowa i modernizacja 
miejskiego stadionu, unowo-
cześnienie niektórych świe-
tlic wiejskich czy budowa 
i wyposażenie Regionalnego 
Ośrodka Edukacji Ekologicz-
nej dla obszaru LGOM oraz 

budowa Szkolnego Schroni-
ska Młodzieżowego na bazie 
tzw. „Pałacyku” w Ścinawie. 
Milion przeznaczony zosta-
nie na modernizację basenu 
sportowego. 

Połowę pieniędzy potrzeb-
nych na inwestycje gmina za-
mierza pozyskać ze źródeł ze-
wnętrznych, różnych dotacji, 
zarówno unijnych, jak i krajo-
wych.

Gmina w 2016 roku chce 
również przygotować doku-
mentacje odnośnie gazyfika-
cji i kanalizacji na terenie mia-
sta i gminy Ścinawa, budowy 
mieszkań socjalnych na bazie 
obiektu, który samorząd pla-
nuje przejąć od PKP Nieru-
chomości oraz uzbrojenia te-
renu na działkach gminnych 
przeznaczonych pod budowę 
lokalnej strefy aktywności go-
spodarczej.

GMINa RuDNa
Ponad 39,9 milionów zło-

tych wyniosą dochody gmi-
ny Rudna w 2016 roku. Wy-
datki szacowane są na prawie 
47,5 milionów. Deficyt zosta-
nie pokryty z nadwyżki bu-
dżetowej, osiągniętej w ubie-
głych latach.

Najwięcej, bo prawie 14 
mln pochłoną wydatki zwią-
zane z oświatą i wychowa-
niem, prawie 8 mln złotych 
gmina przeznaczy na trans-
port, a prawie 6 mln na go-
spodarkę komunalną i ochro-
nę środowiska. 5 mln będzie 
kosztować administracja pu-
bliczna, prawie 4 miliony kul-
tura, a ponad 3,8 mln pomoc 
społeczna. Na ochronę zdro-
wia gmina przeznaczy ponad 
milion złotych, na gospodar-
kę mieszkaniową 800 tysięcy 
złotych, prawie 760 tysięcy na 
kulturę fizyczną i ponad 600 
tysięcy na edukacyjną opie-
kę wychowawczą. Planowa-
ny deficyt na poziomie 7 551 
025 zł zostanie sfinansowany 
z nadwyżki budżetowej z ubie-
głych lat.

Przyjęcie przez radnych 
uchwały w sprawie budżetu 

nie oznacza, że nie będzie on 
ulegał dalszym zmianom.

– Od stycznia planujemy 
cykl spotkań z sołtysami, 
aby wypracować jak najlep-
sze ścieżki wspólnego wydat-
kowania na rzecz sołectw po-
siadanych środków, przezna-
czonych na działalność kul-
turalną i sportową – mówi 
Władysław Bigus, wójt gmi-
ny Rudna. 

powIaT luBIŃSkI
dochody 92.185.550 zł wydatki 93.871.854 zł
przychody 4.586.304 zł rozchody 2.900.000 zł
ludność – około 106 tysięcy osób

luBIn
dochody  300.826.951 zł wydatki  314.226.963 zł
przychody  20.000.000 zł rozchody  6.599.988 zł
ludność – ponad 73 tysiące osób

GMIna luBIn
dochody  59.689.136,98 zł wydatki  60.601.203,10 zł
przychody  2.362.066,12 zł rozchody  1.450.000 zł
ludność – ponad 14 tysięcy osób

GMIna ŚCInawa
dochody  38.316.394,97 zł wydatki  41.364.883,97 zł
przychody  3.999.000 zł rozchody  950.511 zł
ludność – ponad 10 tysięcy osób

GMIna Rudna
dochody 39.917.842 zł wydatki 47.468.867 zł
przychody  7.651.025 zł rozchody 100.000 zł
ludność – ponad 7,6 tysiąca osób

11 osób rannych 
w wypadku
��11 osób zostało 

poszkodowanych na 
skutek porannej kolizji 
samochodów osobowego 
i autobusu. Wśród nich 
było dwoje dzieci.

Do zdarzenia doszło  
4 stycznia około godziny 
7.20 na drodze prowadzącej 
z Rudnej do Starej Rudnej.

– Najprawdopodobniej 
kierowca samochodu oso-
bowego wpadł w poślizg – 
wyjaśnia aspirant sztabowy 

Jan Pociecha, oficer praso-
wy lubińskiej policji. – Ude-
rzył najpierw w przód auto-
busu, a potem otarł się o je-
go bok. Kierowca autobu-
su próbował uniknąć zde-
rzenia i zjechać z drogi, ale 
wpadł w poślizg i zatrzymał 
się na drzewie – dodaje.

Niegroźne dla życia ura-
zy odniosło 10 pasażerów 
autobusu i kierowca da-
ewoo. Policja bada szczegó-
łowe okoliczności wypadku.

Joanna Dziubek
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zIMa Na DRoGaCh
��Obecna aura może 

mocno dać się we znaki 
kierowcom. Na najbliższe 
dni synoptycy 
zapowiadają ujemne 
temperatury i oblodzenia. 
Warto zatem wiedzieć, kto 
i na jakich zasadach 
zajmuje się w tym okresie 
utrzymaniem lokalnych 
dróg. Służby drogowe 
mogą nie zawsze od razu 
dotrzeć na miejsce 
i informacja od 
mieszkańców z pewnością 
będzie pomocna 
w zimowej logistyce.

W Lubinie śnieg i lód usu-
wa w tym sezonie Miejskie 
Przedsiębiorstwo Oczysz-
czania, zajmując się zarów-
no jezdniami, jak i chodni-
kami. W gminie Lubin zi-
mowy porządek utrzymy-
wać będzie Gminny Za-
kład Usług Komunalnych 
i Mieszkaniowych, który na 
bieżąco monitoruje sytuację 
na lokalnych drogach. Gmi-
na Rudna powierzyła to za-
danie miejscowej firmie Bu-
drol, a na drogach podle-
głych ścinawskiemu magi-
stratowi śnieg i lód będą usu-
wać pojazdy firmy PHU Ta-
deusz Ćwik z Wińska.

Najtrudniejsze zada-
nie stoi przed powiatem lu-

bińskim, który musi zor-
ganizować odśnieżanie na 
największym obszarze. Tu 
w gotowości są pracowni-
cy konsorcjum firm Przed-
siębiorstwo Wielobranżo-
we BOROWCZYK Joanna 
Borowczyk z Biedrzychowej 
i Transport Towarowy i Ro-
boty Ziemne Stanisław So-
kołowski z Niemstowa. Jest 
ona zobowiązane do inter-
wencji na zlecenie starostwa 
powiatowego.

W mieście organizacja 
odśnieżania i odladzania 
jest najprostsza z uwagi na 
ograniczony i czytelny ob-
szar. Sprawy komplikują się 
w przypadku dróg gmin-
nych i powiatowych, które 
spotykają się w jednej miej-
scowości. Bywa też, że dro-
ga między dwiema miejsco-
wościami podzielona jest na 
odcinek należący do gminy 
i powiatu. Niestety, kierow-
ca nie ma możliwości roz-
poznania, pod czyim za-
rządem jest fragment dro-
gi, którym właśnie jedzie. 
W takiej sytuacji najlepiej 
powiadomić urząd gminy, 
który albo zleci uporządko-
wanie drogi swojemu wy-
konawcy, albo w imieniu 
mieszkańców przekaże in-
formację do starostwa.

Joanna Dziubek

najprawdopodobniej kierowca 
samochodu osobowego wpadł 
w poślizg i uderzył w autobus, 
który następnie wjechał  
na drzewo
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Powiatowe anioły
��Podczas dorocznej Gali 

Wolontariatu nagrodzono 
29 osób. Statuetki 
Aniołów Powiatu 
przyznano osobom 
działającym społecznie na 
rzecz potrzebujących. 
Wolontariuszem roku 
2015 została Elżbieta 
Michalak.

Raz do roku władze po-
wiatu organizują uroczystą 
galę. Podczas imprezy dzię-
kują wolontariuszom dzia-
łającym w naszym regionie.

– Ta impreza to ukłon 
w kierunku wszystkich, któ-
rzy dobrowolnie poświęca-
ją swój czas by nieść pomoc 
innym – mówi Ireneusz Pa-
sis, doradca starosty ds. spo-
łecznych. – Cieszę się, że na 
gali jest tak dużo dzieci. Po-
winniśmy zarażać młodzież 
tą ideą. Już Jan Paweł II mó-
wił o tym, że człowiek wart 
jest nie tyle, ile posiada, ale 
tyle, ile może od siebie dać 
drugiemu człowiekowi.

W 2015 roku statuet-
ki Aniołów Powiatu przy-

znano 29 wolontariuszom. 
Wśród nagrodzonych była 
Wiera Zgobik. Prowadzony 
przez nią wolontariat Dzie-
ci z Naroczyc pomaga m.in. 
lubińskiemu hospicjum.

– Nie organizujemy zbió-
rek pieniędzy. Staramy się je 
zarobić – przekonuje Wie-
ra Zgobik. – Zawsze powta-
rzam bowiem, że głowa jest 
do myślenia, a ręce do pracy. 
Dlatego zbieramy wszystko: 
puszki, nakrętki, makulatu-
rę. A pieniądze z ich sprze-
daży przekazujemy na cele 
społeczne.

Wolontariuszem roku 
została Elżbieta Michalak, 
która od 13 lat działa na 
rzecz osób niepełnospraw-
nych, ubogich i bezdom-
nych. Lubinianka zaszcze-
piała także w dzieciach chęć 
niesienia pomocy.

Uroczystość odbyła się 
w Centrum Kultury Mu-
za w Lubinie. W gali wzięli 
udział wolontariusze z po-
wiatu lubińskiego.

agata Jankowska

przyjmą każdą pomoc
 » Od kaszek po ubrania, od ręczników po urządzenia gospodarstwa domowego. I choć darczyńców nie 

brakuje – potrzeby są ogromne. W Domu Samotnych Matek z Dziećmi w Ścinawie wsparcie przyda się nie 
tylko od święta. Czy będą to ubrania czy artykuły spożywcze – każda pomoc jest na wagę złota.

W Domu Samotnych Ma-
tek z Dziećmi w Ścinawie w tej 
chwili mieszka 10 kobiet i 18 
dzieci. W placówce mogą li-
czyć na dach nad głową, cie-
płe posiłki i formy wsparcia, 
takie jak np. warsztaty. Sto-
warzyszenie MONAR orga-
nizuje spotkania, dzięki któ-
rym podopieczne dowiadu-
ją się jak aktywnie i bezpiecz-
nie spędzać czas ze swoimi 
dziećmi. Poza tym, zwłaszcza 
w okresie przedświątecznym 
i noworocznym pomagają in-
stytucje. 

– Wśród ludzi dobrej wo-
li są górnicy, na których mo-
żemy zawsze polegać – mó-
wi Magdalena Fijałkowska, 
pracownica Domu Samotnej 
Matki w Ścinawie. – Pomaga-
ją Mikołaje z całego regionu. 
Czujemy ogromne wsparcie 
od parafii pw. św. Jana Bo-
sko w Lubinie, dostaliśmy 
dużo chemii, artykułów spo-
żywczych, kartki świątecz-
ne. Z kolei ostatnia akcja kina 
Helios „Z choinki serca dar” 
sprawiła, że na dzieci pod cho-
inką czekały wymarzone pre-
zenty – mówi Fijałkowska.

Pomimo tak dużej liczby 
świątecznych darczyńców, 
ośrodek potrzebuje pomocy 
w ciągu roku. Koszty utrzy-
mania często przewyższa-
ją możliwości finansowe pla-
cówki. Potrzebna jest żyw-
ność, podstawowe artyku-
ły gospodarstwa domowego, 
leki czy środki czystości. Sło-
wem wszystko, co przyda-
je się w domu i w opiece nad 
dziećmi. Zbiórka trwa przez 
cały rok.

Mieszkające w ośrodku 
matki przyjmują też wszyst-
kie ubranka dla swoich dzie-
ci. – Używaną odzież moż-
na do nas przynosić przez ca-
ły czas. Mamy spokojnie po-
przebierają wszystkie rzeczy 
i wybiorą te odpowiednie dla 
swoich dzieci – mówi Magda-
lena Fijałkowska. Wszystko 
można przywieźć bezpośred-
nio do Domu Samotnych Ma-
tek przy ulicy Mickiewicza 38 
w Ścinawie. Z placówką moż-
na kontaktować się poprzez 
maila scinawa@monar.org 
lub telefonicznie pod nume-
rem 76 84 36 725. 

Michał Lubera

NaJzDoLNIeJSI NaGRoDzeNI
��103 naukowe, 13 

sportowych i 4 artystyczne 
stypendia przyznał wójt 
gminy Lubin, Tadeusz Kielan 
za II semestr roku szkolnego 
2014/2015. Nagrody dla 
wyróżniających uczniów 
i studentów wręczone 
zostały podczas uroczystej 
Gali Stypendialnej w Oborze.

Gmina funduje stypen-
dia dla swoich najzdolniej-
szych młodych mieszkań-
ców już od 19 lat. Wśród sty-
pendystów z najwyższą śred-
nią znalazło się 28 gimna-

zjalistów, 42 uczniów szkół 
średnich, 15 studentów stu-
diów magisterskich i 18 stu-

dentów studiów licencjac-
kich oraz inżynierskich, 13 
osób uhonorowanych zosta-
ło stypendiami za szczególne 
osiągnięcia sportowe, a 4 – za 
szczególne uzdolnienia arty-
styczne.

Gratulacje złożyli im wójt 
gminy Lubin Tadeusz Kie-
lan, przewodniczący rady 
gminy Norbert Grabowski 
oraz przedstawiciele komi-
sji oświaty i kultury: Zofia 
Marcinkiewicz, Sylwia Pęcz-
kowicz-Kuduk oraz Marcin 
Nyklewicz.

– Przyznając stypendia tak 
dużej liczbie uzdolnionych 
osób, możemy być spokojni 
o przyszłość i rozwój naszej 
gminy. Serdecznie gratuluję 
tych doskonałych wyników 
i życzę dalszych sukcesów – 
mówił podczas uroczystości 
wójt Tadeusz Kielan.

Galę Stypendialną uświet-
niły występy uczniów gmin-
nych szkół. Podstawowe tań-
ce towarzyskie zaprezentowa-
li Maria Mazur ze Szkoły Pod-
stawowej w Szklarach Gór-
nych oraz Juliusz Radziejew-
ski. Barbara Krac, uczennica 
Szkoły Podstawowej w Krze-
czynie Wielkim zaskoczy-
ła wszystkich ciekawą inter-
pretacją utworu z repertuaru 
„Kiedyś byłam różą” Kayah 
i Gorana Bregovica, a pokaz 
brazylijskiej sztuki walki po-
łączonej z tańcem, czyli bar-
dzo popularnej ostatnio ca-
poeiry przygotowali ucznio-
wie gimnazjum w Lubinie: 
Maciej Główczyk, Sebastian 
Maćków, Adrianna Wilgosz 
oraz Katarzyna Bik, doskona-
lący swe umiejętności pod kie-
runkiem Pauliny Kulczyckiej.

JN
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aniołów powiatu przyznano  
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wśród nagrodzonych 
była m.in. wiera 
zgobik, opiekunka 
wolontariatu dzieci 
z naroczyc

wójt gminy lubin po raz kolejny wręczył stypendia dla najlepszych uczniów
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Na zdjęciu od lewej Gracjan, mama Laura i Olek 
– tuż po tym jak z prezentami od lubinian 

przyjechali pracownicy kina Helios



www.lubin.pl 7 stycznia 2016 9powiat lubiński

Mammobus przyjedzie do osieka
��12 stycznia pod budynek Szkoły 

Podstawowej w Osieku przyjedzie 
mobilny mammograf. Jego wizyta  
jest elementem cyklicznej, 
ogólnopolskiej akcji, w ramach  
której z bezpłatnych badań mogą 
skorzystać wszystkie panie w wieku 
40-49 i 70-75 lat.

Mammobusy jeżdżą po Polsce przez 
cały rok, zapewniając możliwość przeba-
dania się kobietom, które z racji wieku nie 
są objęte programem profilaktycznym 
finansowanym przez Narodowy Fun-

dusz Zdrowia. Ten obejmuje tylko panie 
w wieku od 50 do 69 lat. Tymczasem le-
karze podkreślają, że w przypadku cho-
rób nowotworowych najważniejsza jest 
szybka diagnoza.

– Mimo że mammografia to naj-
skuteczniejsza metoda profilaktyki ra-
ka piersi, nadal mniej niż połowa Polek 
poddała się badaniu w ramach Popula-
cyjnego Programu Wczesnego Wykry-
wania Raka Piersi. A jest to najczęściej 
występujący nowotwór wśród kobiet– 
mówi dr Małgorzata Cymerman, radio-
log z firmy LUX MED Diagnostyka, re-

alizującej projekt mobilnych mammo-
grafów.

Badania są bezpłatne, zatem chętnych 
do wzięcia w nich udziału jest zawsze 
więcej, niż mammobus może przyjąć. 
Zainteresowane panie muszą więc wcze-
śniej zarejestrować się pod numerem tel. 
58 666 24 44. Przed badaniem trzeba bę-
dzie uzyskać też skierowanie wystawio-
ne przez lekarza dowolnej specjalności.

Szczegółowe informacje na temat pro-
jektu dostępne są na stronie internetowej 
www.fundusze.mammo.pl.

Joanna Dziubek

GóRalE z kolędaMI  
dla mieszkańców powiatu
 » Grzegorz Turnau i góralski zespół Trebunie-Tutki 

wprowadzili mieszkańców w świąteczny nastrój. 
W kościele pw. św. Maksymiliana Marii Kolbego 
odbył się doroczny Koncert Bożonarodzeniowy.

Świątynia wypełniła się 
po brzegi publicznością. Ja-
ko pierwszy na scenie wystą-
pił Grzegorz Turnau, artysta, 
aranżer, pianista, kompozy-
tor, wokalista i poeta. Wspól-
nie z nim śpiewali wokalistka 
jazzowa Dorota Miśkiewicz 
i znany m.in. z grupy Pod Bu-
dą Andrzej Sikorowski.

– Zaśpiewaliśmy piosen-
ki związane ze świętami, ale 
zaprezentowaliśmy także kil-
ka utworów z naszego stałego 
repertuaru – mówi Grzegorz 
Turnau.

Następnie przed publicz-
nością zaprezentowała się 
muzykująca od pokoleń ro-
dzina z Białego Dunajca, czyli 
zespół Trebunie-Tutki.

– Często grywamy w ko-
ściołach, zwłaszcza z koncer-
tami „Nuty wielkiego Paste-
rza” dedykowanymi nasze-
mu papieżowi Janowi Pawło-
wi II, który czuł się góralem – 
mówi lider zespołu Krzysztof 
Trebunia-Tutka. – Gramy też 
kolędy, które są takimi pereł-
kami wśród melodii świata. 
To wszystko okraszone góral-
skim humorem i oryginalny-
mi instrumentami takimi jak 
rogi, trombity, kozy czy dudy. 
Chcemy się tym dzielić, bo to 
jest piękne, nasze, polskie.

Występ górali szczególnie 
przypadł do gustu mieszkań-
com Lubina, którzy po zakoń-
czeniu imprezy kupowali pły-
ty zespołu.

– Piękny koncert, ludzie 
dali temu wyraz swoim aplau-
zem – mówi Adam Myrda, 
starosta powiatu lubińskiego. 
– Pierwszy raz słyszałem ko-
lędy w wykonaniu górali i je-
stem pod ogromnym wraże-
niem.

–  Góralska muzyka bardzo 
mi się podobała. Mój mąż po-
chodził z Nowego Sącza. Nie-
stety już nie żyje, chciałam ku-
pić płytę z muzyką góralską, 
żeby dzieci i wnuki mogły po-
słuchać – mówi Elżbieta Ślaz.

– Tak powinno być czę-
ściej! – mówi Tadeusz Dobro-
wolski. – Bardzo podobali mi 
się górale.

Imprezę zakończyło wy-
stąpienie księdza prałata Wie-
sława Migdała, który podzię-
kował mieszkańcom za tak 

liczne przybycie i prze-
kazał lubinianom ży-
czenia świąteczne.

– Ten koncert wpro-
wadził nas w klimat 
świąt Bożego Naro-
dzenia. Pragnę podzię-
kować za ten wspania-
ły nastrój wykonaw-
com i panu staroście, 
dzięki któremu udało 
się tę imprezę zorgani-
zować – mówił na za-
kończenie ksiądz pra-
łat Wiesław Migdał.

Organizatorami 
koncertu byli Staro-
stwo Powiatowe w Lu-
binie oraz Urząd Miej-
ski w Lubinie. Wstęp 
na imprezę był jak za-
wsze bezpłatny.

agata Jankowska

zainteresowane 
badaniem panie 
muszą wcześniej 
zarejestrować się 
pod numerem  
tel. 58 666 24 44
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– Najbardziej podobała mi 
się stacja, na której było dużo 
aniołów i diabły – opowiada 
Julia, jedna z najmłodszych 
uczestniczek marszu. Jej zda-
nie podzielało wielu innych 
lubinian, bowiem walka do-
bra ze złem była jedną z naj-
bardziej efektownych scen.

– Wszystkie stacje były 
piękne, jednak diabły i dwór 
Heroda robiły chyba najwięk-
szą furorę – śmieje się pani An-
na. – To już czwarty orszak, 
w którym brałam udział i za 
każdym razem jest tu wspa-
niale.

Czarne stroje, usmolone 
twarze i rogi na głowie nie po-
zostawiały cienia wątpliwo-
ści, kto z uczestników orszaku 
stanął po stronie zła. Nikt jed-
nak nie uległ szatańskim po-
kusom i barwny, rozśpiewany 
korowód bez przeszkód dotarł 
na Wzgórze Zamkowe, gdzie 
rozpoczęło się wspólne kolę-
dowanie. Tu szejk Baltazar, 
cesarz Melchior III i król Kac-
per złożyli dary maleńkiemu 
Jezusowi. Swe upominki wrę-
czyli mu także przedstawiciele 
władz regionu: wiceprzewod-
niczący rady miejskiej Lubina 
Dariusz Jankowski, przewod-
nicząca rady powiatu lubiń-
skiego Jadwiga Musiał i wójt 
gminy Lubin Tadeusz Kielan.

Wyjątkowo na scenie po-
jawił się książę Mieszko I z żo-
ną Dobrawą – jego obecność 

przypomniała wszystkim, że 
w tym roku obchodzimy 1 
050. rocznicę Chrztu Polski. 

– Idąc w orszaku czuję wiel-
ką radość – mówi ksiądz Mar-
cin Kozyra, jeden z organiza-
torów marszu. – Dla mnie to 

nie jest tylko happening, lecz 
prawdziwa pielgrzymka wia-
ry, prowadząca przez trudno-
ści i przeciwności, by końcu 
pokłonić się Jezusowi i uznać 
go jako króla.

Joanna Dziubek

Tysiące w orszaku!

 » Orszak Trzech Króli jest już jedną z lubińskich tradycji. Idący ulicami miasta 
pochód od czterech lat rozgrzewa serca mieszkańców, którzy 6 stycznia 
składają w ten sposób hołd nowonarodzonemu Dzieciątku Jezus. Nie inaczej 
było w tym roku – po uroczystej mszy w kościele pw. św. Jana Bosko orszak 
ruszył w stronę centrum miasta. Jego uczestników przywitali królowie i rycerze. 
Anioł Boży zachęcał ich do wytrwałości w marszu i przestrzegał przed 
czyhającymi niedaleko niebezpieczeństwami. 
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1. Segregowanie odpadów to:
A	 Wyrzucanie	wszystkich	śmieci	do	jednego	pojemnika,

B	 Wyrzucanie	odpadów	wykonanych	z	różnych	materiałów	do	
oddzielnych	pojemników,

C	 Wyrzucenie	śmieci	w	swoim	najbliższym	otoczeniu,	np.	parku.

2.	 Jakie	frakcje	odpadów	segregują	mieszkańcy 
Gminy	Miejskiej	Lubin?

A	 Papier,	metal,	szkło,	plastik,	odpady	biodegradowalne,

B	 Opakowania	wielomateriałowe,	papier,	szkło,	odpady	
biodegradowalne,

C	 Tworzywa	sztuczne,	metal,	opakowania	wielomateriałowe,	
papier,	szkło,	odpady	biodegradowalne.

3.	 Zużyte	baterie	oraz	inne 
odpady	niebezpieczne	należy:

A	 Przekazać	do	odpowiednich	punktów 
zbiórki	tj.	MPZO	czy	PSZOK,

B	 Wyrzucić	do	pojemnika	na	zmieszane	odpady,

C	 Gromadzić	jak	najdłużej	w	domu.

4.	 Skrót	PSZOK	oznacza:
A	 Punkt	Selektywnej	Zbiórki	Odpadów,

B	 Państwowy	Skup	Zebranych	Odpadów	Komunalnych,

C	 Powiatowy	Skład	Zielonych	Odpadów	Kuchennych.

5.	 Ile	kolorów	pojemników	na	odpady	selektywnie	
zbierane	obowiązuje	w	Gminie	Miejskiej	Lubin?

A	 6	kolorów,

B	 4	kolory,

C	 5	kolorów.

5	poprawnych	odpowiedzi	
Gratulujemy,	jesteś	prawdziwym	ekspertem,	doskonale	radzisz	
sobie	z	segregacją	odpadów,	a	jej	zasady	nie	stanowią	dla	Ciebie	
problemu.

4-3	poprawnych	odpowiedzi	
Całkiem	nieźle.	Jesteś	na	dobrej	drodze	do	zdobycia	tytułu	
eksperta.

2-0	poprawnych	odpowiedzi
Mogło	być	lepiej,	nie	zniechęcaj	się,	segregowanie	odpadów	
wcale	nie	jest	takie	trudne.

QuizekologaMŁODEGO

ek
o słow

nik

Biodegradacja
rozkład	odpadów	organicznych

Ekologia 
dziedzina	biologii;	działania	propagujące	
ochronę	przyrody

Odpady komunalne
nieprzydatne	substancje	lub	przedmioty,	
których	chcemy	się	pozbyć;	powstają	
w	związku	z	codziennym	życiem	człowieka

Opakowania wielomateriałowe
to	takie,	które	są	wykonane	co	najmniej	
z	dwóch	różnych	materiałów,	których	nie	
można	rozdzielić	ręcznie	lub	za	pomocą	
prostych	metod	mechanicznych

Recykling 
ponowne	wykorzystanie	odpadów,	jedna	
z	metod	ochrony	środowiska	naturalnego

Segregacja odpadów
zbieranie	odpadów	do	specjalnie	
oznakowanych	pojemników	z	podziałem	na	
rodzaj	materiałów	z	których	zostały	wykonane

Prawidłowe	odpowiedzi:	1-	B,	2	–	C,	3-A,	4	–	A,	5	-	B
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TU WRZUCAMY

• odpadki kuchenne nie ulegające rozkładowi
• zużytą odzież i obuwie
• wykorzystane środki higieny osobistej
• potłuczoną porcelanę
• papier i folię zabrudzoną tłuszczem, 

żywnością
• odchody zwierząt domowych
• popiół

TU NIE WRZUCAMY
• odpadów zielonych
• materiałów budowlanych
• odpadów podlegających segregacji

TU WRZUCAMY

• resztki żywności pochodzenia roślinnego
• przeterminowaną żywność (bez opakowań)
• obierki z owoców i warzyw
• skorupki jaj
• fusy po kawie i herbacie 
• skoszoną trawę i liście
• drobne gałęzie

TU NIE WRZUCAMY:
• piasku, kamieni
• resztek jedzenia w płynie
• odchodów zwierzęcych, piasku dla kota
• popiołu 
• papierosów i petów

TU WRZUCAMY

• butelki i szklane opakowania
po napojach i żywności

• butelki po napojach alkoholowych 
• słoiki

TU NIE WRZUCAMY:
• opakowań po lekarstwach
• szkła laboratoryjnego
• termometrów
• ekranów i lamp telewizyjnych
• luster
• ceramiki
• szkła gospodarczego

TWORZYWA SZTUCZNE
METAL

OPAKOWANIA
WIELOMATERIAŁOWE

ODPADY
BIODEGRADOWALNE

SZKŁO

PAPIER

ODPADY
ZMIESZANE

TU WRZUCAMY
• gazety, czasopisma
• papier szkolny i biurowy
• książki w miękkich okładkach

lub z usuniętymi twardymi okładkami
• torebki papierowe
• papier pakowy
• kartony
• ścinki drukarskie

TU NIE WRZUCAMY
• zabrudzonego lub tłustego papieru
• papieru woskowego (folderów 

reklamowych)
• opakowań z zawartością
• kartonów po sokach
• artykułów higienicznych

TU WRZUCAMY
• zgniecione i puste plastikowe

butelki po napojach
• puste opakowania po kosmetykach
• czyste torebki foliowe
• plastikowe opakowania po żywności
• plastikowe zakrętki
• puszki po napojach
• kapsle
• kartony po sokach 

TU NIE WRZUCAMY
• tworzyw sztucznych pochodzenia 

medycznego
• mokrych folii
• opakowań po olejach i smarach
• puszek i pojemników po farbach 

i lakierach
• styropianu

na terenie
Gminy Miejskiej Lubin

Zasady segregacji
odpadów komunalnych

MPWIK SP. Z O. O. w Lubinie
ul. Rzeźnicza 1, Lubin

reklamacje / pokój 302, tel. 76 746 80 94/95/97
opłaty / pokój 303, tel. 76 746 80 78/77/79

deklaracje / pokój 304, tel. 76 746 80 93/96/76
mail: odpady@odpady.lubin.pl

www.odpady.lubin.pl

Dowiedz się więcej:

WWW.ODPADY.LUBIN.PL

SEGREGACJA ODPADÓW KOMUNALNYCH
ZOBACZ JAKIE TO PROSTE!

TWORZYWA SZTUCZNE
METAL, OPAKOWANIA
WIELOMATERIAŁOWE

zgniecione i puste plastikowe butelki 
po napojach
puste opakowania po kosmetykach,
chemii gospodarczej i środkach czystości
czyste torebki foliowe
plastikowe opakowania po żywności 
(kubki po jogurtach, koszyczki po owocach)
plastikowe zakrętki
puszki po napojach, konserwach
kapsle
kartony po sokach, napojach, mleku

gazety, czasopisma
papier szkolny, biurowy
książki bez twardych okładek
torebki, worki papierowe
papier pakowy
tektura i kartony
ścinki drukarskie

butelki i szklane opakowania po 
napojach i żywności
butelki po napojach alkoholowych
słoiki (bez nakrętek, zacisków
gumowych uszczelek)
inne opakowania szklane

SZKŁO

PAPIER

ODPADY 
BIODEGRADOWALNE

resztki żywności (bez mięsa i kości)
przeterminowana żywność (bez opakowań)
obierki z owoców i warzyw
skorupki jaj
fusy po kawie i herbacie
skoszona trawa, liście
drobne gałęzie
trociny

TU WRZUCAMY

• odpadki kuchenne nie ulegające rozkładowi
• zużytą odzież i obuwie
• wykorzystane środki higieny osobistej
• potłuczoną porcelanę
• papier i folię zabrudzoną tłuszczem, 

żywnością
• odchody zwierząt domowych
• popiół

TU NIE WRZUCAMY
• odpadów zielonych
• materiałów budowlanych
• odpadów podlegających segregacji

TU WRZUCAMY

• resztki żywności pochodzenia roślinnego
• przeterminowaną żywność (bez opakowań)
• obierki z owoców i warzyw
• skorupki jaj
• fusy po kawie i herbacie 
• skoszoną trawę i liście
• drobne gałęzie

TU NIE WRZUCAMY:
• piasku, kamieni
• resztek jedzenia w płynie
• odchodów zwierzęcych, piasku dla kota
• popiołu 
• papierosów i petów

TU WRZUCAMY

• butelki i szklane opakowania
po napojach i żywności

• butelki po napojach alkoholowych 
• słoiki

TU NIE WRZUCAMY:
• opakowań po lekarstwach
• szkła laboratoryjnego
• termometrów
• ekranów i lamp telewizyjnych
• luster
• ceramiki
• szkła gospodarczego

TWORZYWA SZTUCZNE
METAL

OPAKOWANIA
WIELOMATERIAŁOWE

ODPADY
BIODEGRADOWALNE

SZKŁO

PAPIER

ODPADY
ZMIESZANE

TU WRZUCAMY
• gazety, czasopisma
• papier szkolny i biurowy
• książki w miękkich okładkach

lub z usuniętymi twardymi okładkami
• torebki papierowe
• papier pakowy
• kartony
• ścinki drukarskie

TU NIE WRZUCAMY
• zabrudzonego lub tłustego papieru
• papieru woskowego (folderów 

reklamowych)
• opakowań z zawartością
• kartonów po sokach
• artykułów higienicznych

TU WRZUCAMY
• zgniecione i puste plastikowe

butelki po napojach
• puste opakowania po kosmetykach
• czyste torebki foliowe
• plastikowe opakowania po żywności
• plastikowe zakrętki
• puszki po napojach
• kapsle
• kartony po sokach 

TU NIE WRZUCAMY
• tworzyw sztucznych pochodzenia 

medycznego
• mokrych folii
• opakowań po olejach i smarach
• puszek i pojemników po farbach 

i lakierach
• styropianu

na terenie
Gminy Miejskiej Lubin

Zasady segregacji
odpadów komunalnych

MPWIK SP. Z O. O. w Lubinie
ul. Rzeźnicza 1, Lubin

reklamacje / pokój 302, tel. 76 746 80 94/95/97
opłaty / pokój 303, tel. 76 746 80 78/77/79

deklaracje / pokój 304, tel. 76 746 80 93/96/76
mail: odpady@odpady.lubin.pl

www.odpady.lubin.pl

Dowiedz się więcej:

WWW.ODPADY.LUBIN.PL

SEGREGACJA ODPADÓW KOMUNALNYCH
ZOBACZ JAKIE TO PROSTE!

TWORZYWA SZTUCZNE
METAL, OPAKOWANIA
WIELOMATERIAŁOWE

zgniecione i puste plastikowe butelki 
po napojach
puste opakowania po kosmetykach,
chemii gospodarczej i środkach czystości
czyste torebki foliowe
plastikowe opakowania po żywności 
(kubki po jogurtach, koszyczki po owocach)
plastikowe zakrętki
puszki po napojach, konserwach
kapsle
kartony po sokach, napojach, mleku

gazety, czasopisma
papier szkolny, biurowy
książki bez twardych okładek
torebki, worki papierowe
papier pakowy
tektura i kartony
ścinki drukarskie

butelki i szklane opakowania po 
napojach i żywności
butelki po napojach alkoholowych
słoiki (bez nakrętek, zacisków
gumowych uszczelek)
inne opakowania szklane

SZKŁO

PAPIER

ODPADY 
BIODEGRADOWALNE

resztki żywności (bez mięsa i kości)
przeterminowana żywność (bez opakowań)
obierki z owoców i warzyw
skorupki jaj
fusy po kawie i herbacie
skoszona trawa, liście
drobne gałęzie
trociny
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Mieszkańcy Gminy Miejskiej Lubin w ramach opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi mogą oddawać do 
PSZOK-u odpady zebrane w sposób selektywny, jak i odpady 
niebezpieczne. 

Dlaczego warto 
skorzystać z możliwości
jakie daje nam PSZOK? 

tworzywa sztuczne • metal • opakowania 
wielomateriałowe • papier • szkło 
przeterminowane leki • chemikalia
zużyte baterie i akumulatory
zużyty sprzęt elektryczny i elektroniczny
meble oraz inne odpady wielkogabarytowe
odpady zielone • zużyte opony
odpady budowlane i rozbiórkowe 
wytwarzane w ramach remontów 
prowadzonych we własnym zakresie

Jakie odpady
przyjmowane
są do PSZOK-u?

PSZOK, czyli Punkt Selektywnej Zbiórki 
Odpadów Komunalnych miejsce zbiórki 
odpadów, do którego mieszkańcy Gminy 
Miejskiej Lubin mogą oddawać odpady 
komunalne zebrane w sposób selektywny.

PSZOK – co to takiego?

• odpady komunalne zmieszane
• odpady w dużych ilościach wskazujących na to,
  że pochodzą z działalności gospodarczej
• materiały zawierające azbest

odpady, których nie można
oddać do PSZOK-u

Na terenie Gminy Miejskiej Lubin działa 
MPZO – samochód odbierający odpady 

niebezpieczne tj. zużyty sprzęt elektryczny 
i elektroniczny, chemikalia, zużyte baterie, 

akumulatory, przeterminowane leki. 

Odpady budowlane i rozbiórkowe 
wytwarzane podczas remontów we własnym 
zakresie, powinny zostać oddane do PSZOK. 

Uwaga! Odpady poremontowe nie są 
odpadami wielkogabarytowymi.

Odbiór odpadów wielkogabarytowych 
z zabudowy jednorodzinnej i wielorodzinnej 

w Gminie Miejskiej Lubin, odbywa się 
raz w tygodniu według harmonogramu. 

Odpady należy wystawić w pobliżu osłon 
śmietnikowych lub innych miejscach do tego 
wyznaczonych nie wcześniej niż 24 godziny 
przed planowanym odbiorem. Mieszkańcy 

mogą je również oddać we własnym zakresie 
do PSZOK. 

MOBILNY PUNKT

ZBIÓRKI ODPADÓW

ODPADY

POREMONTOWE

ODPADY

WIELKOGABARYTOWE

Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych w Lubinie
znajduje się przy ul. Zielonej 1, czynny jest od poniedziałku do soboty

Tu znajdziesz aktualny harmonogram 
pracy PSZOK w Gminie Miejskiej 
Lubin i wiele innych przydatnych 
informacji.

www.odpady.lubin.pl



www.lubin.plIV 7 stycznia 2016 www.odpady.lubin.pl

1.	Wrzucisz	go	do	pojemnika	na	szkło.

2.	Nie	szklana,	przed	wrzuceniem	chce	
być	zgniatana.

3.	Zajmuje	się	ochroną	przyrody.

4.	Skoszoną	wrzucasz	do	pojemnika	na	
odpady	biodegradowalne.

5.	Możesz	go	wrzucać	do	żółtego	
pojemnika	razem	z	tworzywami	
sztucznymi	i	odpadami	
wielomateriałowymi.

6.	Ponowne	wykorzystanie	odpadów	to...

7.	Stare	i	niepotrzebne	gazety,	książki,	
zeszyty,	to...

8.	Żarówka	jest	odpadem...

9.	Wrzucasz	do	niego	odpady.

10.	Tłusty	papierek	po	kanapce	wrzucisz	
do	pojemnika	w	kolorze...

Odpowiedzi:
1	-	słoik,	2	-	butelka,	3	-	ekolog,	4	-	trawa,	5	-	metal,	6	-	recykling,	
7	-	makulatura,	8	-	niebezpiecznym,	9	-	pojemnik,	10	-	czarnym

rozwiąż
krzy

żów
kę

Pomóż	Miedzikowi
w	sprzątaniu.	Połącz	liniami	

odpady	i	pojemniki.	Policz,	ile	
odpadów	tra�iło	do	każdego	
pojemnika.	Wyniki	zapisz	

w	ramkach.

czas na
porządki
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Erygowana w 1991 roku parafia 
Niepokalanego Poczęcia Najświęt-
szej Maryi Panny w Małowicach – 
znajduje się w dekanacie Wołów 
w archidiecezji wro-
cławskiej.

Pierwszy kościół w Małowicach 
wzmiankowany był już 

w roku 1209, 

kiedy to na mocy dokumentu wy-
danego przez Henryka I podpo-
rządkowany został kościołowi 
w Ścinawie. Następnie w roku 
1376, w dokumencie wydanym 
przez kardynała Johanna wzmian-
kowany jest rektor tutejszego ko-
ścioła. Około roku 1563 świątynia 
przeszła w ręce protestantów. W ro-
ku 1761 kościół wraz z całą wsią 
został spalony przez Rosjan.
Odbudowano go w latach 1767-
1768. W pierwszą niedzielę adwen-
tu 1768 roku miała miejsce jego 
konsekracja. Niestety brak jest ja-
kichkolwiek przekazów ikonogra-
ficznych mówiących o wyglądzie 
tego obiektu. Można przypuszczać, 
iż była to prawdopodobnie tymcza-
sowa i prowizoryczna budowla. 
Obecny kościół zbudowano w roku 
1899. Wzniesiony został w stylu 
neoromańskim. Jest to obszerna 
murowana budowla o elewacjach 
wyłożonych cegłą klinkierową. 
Składa się z założonego na 
planie wydłużonego prostoką-
ta korpusu nawowego, wyod-
rębnionego prezbiterium 

umieszczonego w półkolistej absy-
dzie.
Do kościoła dostawiono pięciokon-
dygnacyjną wieżę wzniesioną na 
planie kwadratu. Dwie ostatnie 
kondygnacje wieży założono na 
planie ośmioboku. W narożach 
między wieżą, a korpusem oraz 
między prezbiterium i korpusem 
wzniesiono założone na planie pro-
stokąta niewielkie aneksy.
Elewacja korpusu nawowego – 
wschodnia i zachodnia – są dwu-
kondygnacyjne, czteroosiowe. 
W obu kondygnacjach umieszczo-

no zamknięte półkoliście 
otwory okienne. Elewacje 
zwieńczone są ceglanym ar-
kadkowym gzymsem. Prze-
chodząca w oktagon (ośmio-
bok), od kalenicy dachu na-
wy głównej, wieża przykry-

ta została wysokim ostro-
słupowym hełmem.

Tekst, foto i grafika  
Henryk Rusewicz

Historyczna Pocztówka (106)

MAŁOWICE – gMInA WIńskO, pOW. WOŁóW – kOśCIóŁ pArAfIAlny pOd WEzWAnIEM  
nIEpOkAlAnEgO pOCzęCIA nAjśWIętszEj MAryI pAnny

MAŁOWICE gps: 51°24′29″n 16°28′16″E

Ciekawy zabytek (106)

Widok z Hann von Weyhern Platz (obecnie – rejon parkingu przy CK Muza) na nowy budynek Sądu Rejonowego, który znajdował się dokładnie w miej-
scu, w którym później, na przełomie lat sześćdziesiątych i siedemdziesiątych XX wieku wybudowano znany wszystkim Miejski Dom Towarowy – zresz-
tą istniejący do chwili obecnej , chociaż w nieco zmienionej formie. Budynek został podpalony przez żołnierzy sowieckich już po wyzwoleniu Lubina, 
a cegła z jego rozbiórki pojechała na odbudowę Warszawy.

Wydawca: Photogr. Aufn. u. Verlag  
George Müller 1905
data stempla: Lüben 28.6.[19]10
Brak daty korespondencji w języku  
niemieckim.

lubIn – sąd rEjOnOWy

Świąteczne 
porzucanie zwierząt
Do schronisk i weterynarzy trafi-
ły zwierzęta, których właściciele 
nie byli do nich specjalnie przy-
wiązani. W okresie Bożego Naro-
dzenia czworonogi są pozosta-
wiane z powodu świątecznych 
wyjazdów ich właścicieli. Za kil-
ka miesięcy będą wyrzucane te, 
które okazały się nietrafionym 
prezentem pod choinkę.

– Bardzo prosimy wszystkich, 
którzy czują, że to zwierzę nie sta-
nie się ulubieńcem całej rodziny, 
by już teraz poszukali innego 
opiekuna – mówi Mirosława No-
wacka, lekarz weterynarii z Osie-
ka. – Znalezienie nowego domu 
dla młodego zwierzaka będzie 
znacznie łatwiejsze, a w dodatku 
zaoszczędzimy psu lub kotu du-
żego stresu. Można umieścić 
ogłoszenie w internecie lub zosta-
wić informację w gabinecie wete-
rynaryjnym. Chętni do adopcji na 
pewno się znajdą – dodaje.
Lekarze zwracają uwagę także 
na fakt, że huki petard mogą ła-
two spłoszyć nawet duże zwie-
rzę. Warto więc założyć pupilowi 
obrożę z adresem i numerem te-
lefonu właściciela.
Do lekarzy opiekujących się bez-
domnymi zwierzętami we współ-
pracy z samorządami trafiło 
ostatnio znacznie więcej niż zwy-
kle psów – szczeniąt i dużych 
zwierząt. Niektóre z nich są raso-
we, zadbane i najprawdopodob-
niej po prostu się zgubiły. Niektó-
rych właściciele ewidentnie 
chcieli się pozbyć.
Wśród nich jest około 6-miesięcz-
na suczka (fot. 1), przywiązana... 
do lampy. Pies uwielbia zabawę 
z dziećmi. Właściciel około 10-11 
miesięcznej suczki (fot. 2) dosko-
nale wie, gdzie w tej chwili znaj-
duje się jego zwierzę, ale nie zde-
cydował sią go odebrać.
W Oborze zgubiła się suczka – 
mieszaniec owczarka z huskym 

(fot. 3). Pies jest spokojny, do-
brze ułożony. Na szyi nosił obro-
żę zapobiegającą szczekaniu. 
W Chojnowie natomiast znalezio-
ny został duży pies, mieszaniec 
labrador (fot. 4), bardzo wesoły 
i towarzyski.
Domu szuka też starszy bokser, 
który został znaleziony na ulicy 
Wójta Henryka (fot. 5). Na szyi 
miał kolczatkę.
Jest również bardzo łagodny 
mieszaniec. Nie jest agresywny 
w stosunku do ludzi, ale nie spe-
cjalnie przepada za innymi zwie-
rzętami (fot. 6). Znaleziono go 
w Chocianowie. 

Na nowego właściciela czeka do-
rosły, ale jeszcze nie stary miesza-
niec, bardzo duży (fot. 7). Jest 
nieufny wobec obcych i świetnie 
nadaje się na stróża.
Osoby, które chciałyby zapewnić 
troskliwą i co najważniejsze – 
stałą opiekę któremuś z tych 
czworonogów, mogą dzwonić 
pod numery: 695 031 515 i 695 
451 515, najlepiej w godzinach 
9-18. Uwaga – weterynarz nie 
odpowiada na SMS-y.

Wojciech Niedzielski

Główne wejście do świątyni

reklama

Skup książek
i płyt CD
dojazd

GOTÓWKA 
tel. 509 67 55 86
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Ścinawskie
Przedłużono termin zgłoszeń 
na kursy i szkolenia
��Jak już wcześniej infor-

mowaliśmy, ścinawski sa-
morząd zamierza apliko-
wać o środki finansowe  
z Europejskiego Funduszu 
Społecznego na organiza-
cję kursów językowych 
i szkoleń komputerowych 
dla wszystkich mieszkań-
ców gminy. Przed ubiega-
niem się o dotację na ten 
cel, samorząd chce poznać, 
jakie jest zapotrzebowanie 
na terenie gminy w zakre-
sie uczestnictwa w kur-
sach językowych i szkole-
niach komputerowych. In-
formacje w tym zakresie 
pozwolą na wstępne osza-
cowanie planowanych do 
utworzenia grup szkole-
niowych.

W związku małym za-
interesowaniem, przedłu-
żono termin zgłoszeń do 
piątku, 15 stycznia 2016 ro-
ku. Chętnych do udziału 
w kursach i szkoleniach pro-
simy o kontakt z pracowni-
kiem urzędu pod numerem 
telefonu 76/8412-618, któ-
ry poprosi o szczegóły doty-
czące preferencji.

Przypominamy, że szkole-
nia i kursy skierowane będą 
do osób dorosłych (również 
z orzeczeniem o niepełno-
sprawności) w szczególności 
osób pozostających w nieko-
rzystnej sytuacji, w tym osób 
starszych oraz o niskich kwa-
lifikacjach chcących pod-
nieść kompetencje w zakresie 
języków obcych oraz obsługi 
komputerów. Zgodnie z wy-
tycznymi programu uczest-
nikami projektu mogą być 
osoby w wieku 18 lat i więcej 
mieszczących się w poniż-
szych grupach:

• osoby o niskich kwali-
fikacjach (osoby z wykształ-
ceniem  podstawowym, 
gimnazjalnym i ponadgim-
nazjalnym);

• osoby, które ukończyły 
50. rok życia.

Gmina planuje apliko-
wać o środki na organizację 
następujących modułów 
szkoleniowych:

• kurs języka angielskie-
go,

• kurs języka niemiec-
kiego,

• obsługa komputera.
FI

 » W grudniu zakończyły się prace związane  
z budową ogrodzenia wokół boiska sportowego 
w Dziewinie.

W 2015 roku Zakład Go-
spodarki Komunalnej w Ści-
nawie na zlecenie gminy re-
alizował zadanie w zakresie 
ogradzania obiektów sporto-
wych na terenach wiejskich. 
Z początkiem października 
zakończono prace na boisku 
w Parszowicach i rozpoczęto 

w Dziewinie. Przystępując do 
inwestycji okazało się, że ko-
nieczne jest wznowienie gra-
nic geodezyjnych, aby unik-
nąć wejścia w pas drogi po-
wiatowej. Czynności z tym 
związane spowodowały za-
wieszenie robót, które konty-
nuowano w listopadzie.

Zakres przedsięwzięcia, 
podobnie  jak w Parszowi-
cach  obejmował wykona-
nie ogrodzenia panelowego, 
ocynkowanego o wysokości 
1,2 m wraz z bramą wjazdo-
wą i furtkami wokół boiska 
sportowego, a jego koszt wy-
niósł 21.772,00 zł. 

Dodatkowo mieszkańcy 
wsi zdecydowali, że ze środ-
ków funduszu sołeckiego ku-
pią i zlecą montaż nowych 
piłkochwytów tak, aby za-
mknąć sprawę ogrodzenia 
boiska sportowego w całości.

Przedsięwzięcie związane 
z ogradzaniem wiejskich boisk 
będzie kontynuowane w 2016 
roku. W planach jest postawie-
nie ogrodzenia wokół obiektu 
sportowego w Wielowsi.

Anna Kubik

Bal Karnawałowy dla najmłodszych
Centrum Turystyki i Kultury w Ści-
nawie zaprasza wszystkie dzieci do 
udziału w Karnawałowym Balu 
Przebierańców. 

Szaloną zabawę przewidziano na 
środę, 20 stycznia o godzinie 16. 
Organizatorzy liczą na wystrzało-
we stroje mniejszych i tych więk-

szych przebierańców. Pamiętajcie! 
Tego dnia uśmiech na twarzy to 
podstawa.

CTiK

Ścinawskie Anioły
��Już po raz czwarty 

charytatywnie zaśpiewają 
Ścinawskie Anioły, czyli 
sportowcy z lokalnych 
klubów. Koncert kolęd 
odbędzie się w niedzielę, 17 
stycznia 2016 roku 
o godzinie 15 w kościele pw. 
Podwyższenia Krzyża 
Świętego w Ścinawie.

W czasie koncertu prze-
prowadzona zostanie zbiór-
ka datków pieniężnych, a ca-
ła kwota zostanie przekazana 
na cele charytatywne.

„Pomóż sąsiadowi” – komu 
będziemy mogli przekazać 1% 
swojego podatku. To kolejna 
z akcji towarzyszących temu 
niezwykłemu wydarzeniu. 

Po raz czwarty zostanie 
wręczony Anioł Dobroczyn-
ności. W latach ubiegłych 
otrzymały go: Teresa Kogut, 
Wanda Kucner oraz Honora-
ta Adamus.

A kto zostanie tegorocz-
nym Aniołem?

Organizator imprezy za-
prasza również do wspólnego 
kolędowania. CTiK

W Dziewinie też 
ogrodzili

Koszt budowy 
ogrodzenia 

wyniósł ponad 
21 tysięcy 

złotych
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Regionalne Centrum Sportowe, Lubin– ul. Sikorskiego 1, tel. 609 506 041, e-mail: sprzedaz@rcslubin.pl

W LUBINIE
LOD WISKO O

od grudnia 2015

ceny od 5 zł

do lutego 2016

codziennie od do 30200010

nauka jazdy na łyżwach

wypożyczalnia łyżew

Kordylewicz poznał rywala
 » Lokalnym, derbowym pojedynkiem gali FEN 10 „Gold Edition” w Lubinie 9 stycznia będzie 

starcie dwóch zawodników MMA, Pawła Kordylewicza z klubu Streffa Fight Team Lubin i Ma-
teusza Głąba, reprezentującego WroxGymWrocław. Pojedynek w hali RCS zakontraktowany 
został w kategorii półśredniej do 77 kg.

28-letni Kordylewicz 
walczyć będzie po raz dru-
gi dla Fight Exclusive Ni-
ght. Podczas poprzedniej 
wizyty organizacji w Lu-
binie, na początku stycz-
nia 2015, pokonał efek-
townie przez poddanie 
Georgiya Budko z Biało-
rusi. Kordylewicz ucho-
dzi za świetnego grapple-
ra, mimo iż utalentowany 
fighter zaczynał od bok-
su, w którym był wice-
mistrzem Polski kadetów 
oraz brązowym medalistą 
mistrzostw Polski junio-
rów. Później rozpoczął tre-
ningi MMA w klubie Stref-
fa Fight Team i trenuje pod 
okiem Tomasza Pilarza. 
Z zawodu jest górnikiem, 
a od listopada 2015 wy-
konuje niebezpieczny za-
wód ratownika górnicze-
go w KGHM. Na zawodo-
wej scenie ma wygrany je-
den pojedynek.

Liczący 24 lata Mate-
usz Głąb debiutuje na are-
nie Fight Exclusive Night. 
Pochodzący z Krzepic figh-

ter zaczynał od taekwon-
do, w którym zdobył pu-
chary świata i Europy. Tyl-
ko w  swoim bazowym 
sporcie stoczył około 150 
walk. Od 2011 roku zaj-
muje się MMA, gdzie wal-
czył na zawodach amator-
skich tocząc około 30 po-
jedynków. Jego trenera-
mi są Tomasz Skórkowski 
i Roman Zięba. Mateusz 

jest świetnie i przekrojo-
wo trenującym zawodni-
kiem. Na co dzień jest na-
uczycielem wychowania 
fizycznego i prowadzi tre-
ningi dzieci.

Ten i inne pojedynki, 
w sobotę 9 stycznia, przej-
dą do historii  polskich 
sztuk walki. To będzie pe-
łen emocji wieczór twar-
dych walk kickboxingu 

i MMA. Bilety na galę FEN 
10 „Gold Edition” dostęp-
ne są w dwóch sieciach 
sprzedaży Eventim i Kup-
Bilet.pl, poprzez strony in-
ternetowe www.eventim.
pl i www.kupbiet.pl oraz 
w punktach stacjonarnych 
tych sieci, a także w recep-
cji squash w hali RCS.

Mariusz Babicz 

RugByŚCI podsuMoWAlI RoK
��Miedziowi Lubin kończą 

rok bardzo zadowoleni. 
Najważniejszy dla nich był 
fakt, że rugby poznały 
wszystkie dzieci 
uczęszczające do szkół 
podstawowych. Za nimi 
również kilka turniejów 
Rugby TAG. Warte 
podkreślenia jest również 
to, że ich wychowanka 
otrzymała szansę udziału 
w zgrupowaniu kadry Polski. 

Aktualnie w rozgrywkach 
Rugby 7, Miedziowi Lubin są 
na 15. miejscu na 18 zespo-

łów. – Niestety seniorom jesie-
nią za dobrze nie poszło. Było 
oczywiście kilka dobrych tur-
niejów. Stawiamy sobie coraz 
wyższe cele – przyznaje To-
masz Nimczyk z Miedziowi 
Lubin.

W żeńskim zespole jedna 
z zawodniczek miała oka-
zję wziąć udział w zgrupo-
waniu  kadry  narodowej. 
– Przede wszystkim warto 
pochwalić nasza koleżan-
kę Marcelinę Falkiewicz, bo 
jako pierwsza z naszego re-
gionu dostała powołanie na 
konsultację do kadry Polski. 

Rozegrała kilka  spotkań. 
Nie dostała swojego miejsca 
w biało-czerwonym zespole, 
ale jest to nas bardzo moty-
wujące – komentuje zawod-
nik rugby.

Kilka dziewczyn gra w Bły-
skawicach  z  Wrocławia. 
Wspomniana Marcelina Fal-
kiewicz czy Barbara Kocur. 
Dziewczęta od nowego sezo-
nu chcą grać jako Modlisz-
ki Lubin i reprezentować na-
sze barwy w konfrontacjach – 
podkreśla Tomasz Nimczyk.

Lubiński klub w mijają-
cym roku miał wiele sukce-

sów związanych z dziećmi. 
Trzy turnieje Rugby TAG 
czy  coraz większe  grono 
młodych adeptów tej dyscy-
pliny sportu są dobrymi pro-
gnostykami na przyszłość.  
– Przede wszystkim dotarli-
śmy do każdej szkoły pod-
stawowej w mieście. Poza 
miastem również, bo w Ra-
szówce czy Siedlcach. Od 
nowego roku wchodzimy 
do gimnazjum. Mamy tak-
że nowych trenerów – puen-
tuje zawodnik Miedziowych 
Lubin.

Mariusz Babicz 

Wyruszą w Beskid
��Stowarzyszenie Turystyki 

Pieszej Wędrowiec podało plan 
kilku wypraw w 2016 roku. 
Pierwszą podróżą będzie trasa 
Beskid Zimą.

Od 30 stycznia do 6 lutego, wę-
drowcy planują wyprawę w Be-
skid Niski na czternasty już rajd zi-
mowy. Zapisy przyjmowane będą 

w siedzibie STP Wędrowiec w Lu-
binie do 15 stycznia.

Wszelkich informacji odno-
śnie trasy i wyjazdu udziela prze-
wodnik sudecki Henryk Szakiel, 
w biurze podczas dyżuru lub pod 
numerem telefonu: 606 908 645. 
Spotkanie organizacyjne zaplano-
wano na 15 stycznia o godzinie 18 
w biurze STP Wędrowiec.

Mariusz Babicz 
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Sukcesem Miedziowych Lubin jest bez 
wątpienia wprowadzenie rugby do wszystkich 
szkół podstawowych w naszym mieście
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 Wstępny kalendarz imprez STP Wędrowiec: 

30.01 – 06.02.2016 – Beskid Zimą – Główny Szlak Beskidzki (Beskid Sądecki i Niski)
16-17.04.2016 – Poznajemy Miasto Polski – Częstochowa
01-03.05.2016 – Główny Szlak Sudecki – Góry Stołowe
23-29.05.2016 – Szlak Architektury Drewnianej – Karpaty
11-17.06.2016 – Główny Szlak Beskidzki – Beskid Niski
25-26.06.2016 – IV Marsz na Śnieżkę (Lubin – Śnieżka)
12-15.08.2016 – Mała Fatra
26-27.08.2016 – VII Maraton Pieszo i Rowerem Dookoła Lubina
01-02.10.2016 – Główny Szlak Sudecki – Masyw Śnieżnika
11-13.11.2016 – Poznajemy Miasta Polski – Opole, Brzeg, zamek Moszna

Dalekie wyprawy i majestatyczne 
widoki – to stały element podczas 
podróży z wędrowcami
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Paweł Kordylewicz podczas 
gali FEN 5 znokautował Vitali 
Budko z Białorusi. Kibice 
MMA z naszego miasta  
liczą na podobny  
przebieg pojedynku  
i tym razem
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 » Najlepszy w rankingu Polski na 2015 rok. Taki tytuł wywalczył po raz drugi z rzędu Mieszko Fortuński, 
reprezentant miejscowego ERG Bieruń Folie. Jak przyznał sam bilardzista, ta sztuka łatwa nie była.

Kiedy w 2014 roku Miesz-
ko Fortuński wywalczył ty-
tuł najlepszego zawodnika 
polskiego rankingu, był nie-
zwykle podbudowany tym 
faktem. Osiągnięty rezultat 
był motorem napędowym do 
osiągnięcia kolejnego takiego 
statutu. 

– Po zwycięstwie w ubie-
głym roku, wiedziałem, że 
ten sezon będzie bardzo cięż-
ki. Mając  świadomość,  że 
w historii polskiego bilardu 
jeszcze nikomu się nie udało 
wywalczyć drugiego zwycię-

stwa z rzędu, bardzo pragną-
łem tego dokonać – przyzna-
je Mieszko Fortuński.

Łącznie w rankingu Miesz-
ko zdobył 229 punktów. Jego 
główny rywal do tego tytułu 
Tomasz Kapłan z Kielc zdo-
był 224 punkty. Wynik zna-
komity, jednak jak przyznał 
lubinianin, nic nie wskazy-
wało na to, że powtórzy suk-
ces z 2014 roku. 

– Niestety sezon rozpoczął 
się bardzo słabo i nic nie wska-
zywało, że będę mógł jeszcze 
walczyć o zdobycie rankin-

gu 2015. Przełomowym mo-
mentem był turniej w Gdań-
sku, w którym stanąłem na 
podium i  tak  też  się  stało 
w następnych trzech turnie-
jach i przed samymi mistrzo-
stwami Polski powróciłem 
na fotel lidera krajowego ran-
kingu – wspomina zawodnik 
ERG Bieruń Folie Bandaclub 
Wrocław.

Pozycja Mieszka z turnieju 
na turniej była silniejsza. Pod 
koniec tego roku, lubinianin 
czuł, że tytuł jest na wycią-
gnięciu ręki. 

–  Na  samych mistrzo-
stwach nie było spektaku-
larnych  wyników,  nato-
miast przewaga zgromadzo-
na przed zawodami, pozwo-
liła mi dociągnąć pozycję li-
dera do końca. Jestem bardzo 
szczęśliwy i zmotywowany 
na następny rok, aby znowu 
powalczyć o ten tytuł, któ-
ry dał mi na tę chwilę prze-
pustkę do reprezentacji Pol-
ski i wyjazd na mistrzostwa 
Europy do Austrii – puentuje 
lubinianin.

Mariusz Babicz 

pRomilky  
zawodzą 
��Za nami pierwsza część 

sezonu 2015/2016 
w rozgrywkach Playarena. 
Jednym z zespołów, który 
do tej pory zawodzi jest 
ekipa Promilky Way.

Po pierwszej części sezo-
nu zespół Promilków zaj-
muje ostatnie, czternaste 
miejsce w tabeli. Jedna z naj-
bardziej znanych ekip w Lu-
binie na swoim koncie ma 
jak dotąd tylko jeden punkt 
zdobyty w meczu z Paler-
mo. Co jest powodem sła-
bych wyników?

– Brakuje nam przede 
wszystkim  ludzi do gra-
nia, ale my gramy po pro-
stu z kolegami, aby pograć, 

a nie dla wyniku – mówi 
Wiktor Mizieliński, zawod-
nik PROmilky Way.

Przed sezonem mówi-
ło się, że zespół Promilków 
może być czarnym koniem 
rozgrywek. Boisko szybko 
jednak zweryfikowało si-
łę drużyny, która ma pro-
blemy z odnalezieniem się 
w coraz mocniejszej lidze.

– Skupiamy się na tym, 
żeby pograć i utrzymać się, 
bo już wiadomo, że trochę 
już za późno, aby powalczyć 
o coś więcej – dodaje najstar-
szy z braci Mizielińskich.

Zespół Promilków do 
tej pory zdobył jeden punkt 
w ośmiu meczach.

Adam Michalik

o AWANs W TuRCjI
��Już za kilka dni czeka nas 

dwumecz w Pucharze 
Challenge Cup. 
Przeciwnikiem piłkarek 
ręcznych Metraco Zagłębia 
Lubin będzie turecka 
drużyna Kastamonu 
Belediyesi.

Dzisiaj, 7 stycznia szczy-
piornistki Metraco Zagłębia 
Lubin udadzą się na lotnisko 
w Poznaniu, następnie samo-
lotem do Ankary. Zawodnicz-
ki przesiądą się do autokaru 
i wyruszą w stronę Kastamo-
nu, gdzie 8 i 9 stycznia odbę-
dzie się dwumecz o awans do 
ćwierćfinału Challenge Cup. 
W piątek (8 stycznia) początek 
zmagań o godzinie 17, następ-
nego dnia zmagania rozpocz-
ną się o godzinie 15.

Parę słów o przeciwniku:
Kastamonu Belediyesi Spor 

Klb – tak wygląda pełna na-
zwa zespołu, z którym przyj-
dzie nam zmierzyć się w Chal-

lenge Cup. Historia występów 
w europejskich pucharach nie 
jest zbyt bogata. Pierwsze me-
cze zespół Kastamonu roze-
grał w 2003 roku i zakończył 
swoje zmagania na 3. rundzie, 
drużyna, która okazała się 
lepsza w dwumeczu to Sku-
ru ze Szwecji. W następnym 
sezonie turecka ekipa pojawi-
ła się w Pucharze EHF. W 2. 
rundzie zespół Kastamonu 
został wyeliminowany przez 
BNTU Mińsk. Po tym wystę-
pie nastąpiła dłuższa przerwa 
w europejskich pucharach. 
Przeciwnik Zagłębia pojawił 
się dopiero w 2010 roku, rów-
nież w Challenge Cup, gdzie 
w 4. rundzie musiał uznać 
wyższość holenderskiej dru-
żyny BizzTravel Dalfsen.

Gwiazdy  zespołu  –  Sa-
kizcan, Carbone, Koznjak 
i İskenderoğlu.

Na kogo miedziowe po-
winny  zwrócić  szczegól-
ną uwagę? Najwięcej bra-

mek dla Kastamonu w sezo-
nie 2015/2016 zdobyła Fat-
magul Sakizcan. Lewoskrzy-
dłowa wpisywała się na li-
stę strzelców aż 77-krotnie 
(11 meczów, śr. 7 bramek na 
mecz). Drugą najlepszą strzel-
bą w tureckiej drużynie jest 
wspomniana wcześniej Ma-
ja Koznjak, która 66 razy po-
konywała bramkarki rywa-
lek (11 meczów, śr. 6 br/mecz). 
Szczypiornistki z Lubina po-
winny również bacznie pil-
nować rumuńską skrzydło-
wą, Dorina Emilia Carbone. 
Rumunka nie odstaje od ko-
leżanek i w tym sezonie zdo-
była 58 bramek (11 meczów, 
śr. 5,2 br/mecz). Ostatnią za-
wodniczką, która decydu-
je o grze zespołu jest rozgry-
wająca İskenderoğlu. To do-
świadczona szczypiornistka 
z występami w kadrze Turcji 
– 43 bramki w tym sezonie (10 
meczów, śr. 4,3 br/mecz).

Łukasz lemanik 
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Pierwsza runda Challenge Cup to dla lubinianek łatwa przeprawa 
w dwumeczu z izraelskim Maccabi. Teraz miedziowe  

czeka trudniejsze zadanie
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lik Przed sezonem mówiło się, że zespół Promilków 

może być czarnym koniem rozgrywek. Boisko 
szybko jednak zweryfikowało siłę drużyny

Fortuński  
głodny  
kolejnego  
tytułu

Drugi z rzędu tytuł najlepszego zawodnika 
rankingu Polski zobowiązuje. Mieszko zaciera 

ręce na trzecie takie trofeum
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Kino Helios Lubin
ul. Gen. W. Sikorskiego 20
rezerwacja: 76 724 97 97 www.helios.pl

 Kino Konesera cykliczne pokazy
ambitni twórcy

wybitne dzieła

18 stycznia zapraszamy
na pokaz filmu:

MAMA
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Z medalami do Mińska
 » Natalia Czerwonka, Luiza Złotkowska, Zbigniew Bródka, Jan Szymański i Piotr Puszkarski będą repre-

zentować Polskę w mistrzostwach Europy, które na początku stycznia rozegrane zostaną w Mińsku. Mi-
strzostwa Polski, w których wszyscy wymienieni zanotowali wspaniałe rezultaty – Natalia zdobyła aż pięć 
medali – były ostatnim sprawdzianem przed rywalizacją na Białorusi.

3  stycznia  kadrowicze 
polecieli do Mińska. Wcze-
śniej wzięli udział w mistrzo-
stwach Polski w Tomaszo-
wie Mazowieckim. Lubińska 
panczenistka Natalia Czer-
wonka zdobyła aż pięć me-
dali: trzy złote (na 1000, 1500 
metrów  oraz  w  wielobo-
ju) oraz dwa srebrne (na 500 
i 3000 metrów).

Również inna lubinianka 
– Kaja Ziomek – radziła sobie 
całkiem nieźle. Panczenist-
ka zdobyła złoty me-
dal w biegu na 500 
metrów.

W  poprzed-
nich  edycjach 
mistrzostw Pol-
ski 26-letni Jan 
Szymański zdo-
bywał po czte-

ry, pięć złotych medali, a tym 
razem musiał się zadowolić 
dwoma.

W trzecim, ostatnim dniu 
zawodów jego najgroźniejszy 
rywal Bródka (nie startował 
kontuzjowany Konrad Niedź-
wiedzki) wygrał rywalizację 
na 1000 m. Wcześniej Bródka 
zwyciężył w biegach na 1500 m 
i 3000 m, zaś na 500 m z druży-
ną Błyskawicy był trzeci.

Mistrzostwa Polski na dy-
stansach i w wieloboju (liczyły 
się dystanse 500, 1500, 3000 
i 5000 m mężczyzn, 500, 1000, 
1500, 3000 m kobiet) w To-
maszowie Mazowieckim były 
ostatnim sprawdzianem przed 
mistrzostwami Europy, które 
będą trwać od 8 do 10 stycznia 
i odbędą się w Mińsku.

Mariusz Babicz 

Kaja Ziomek
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Polska ekipa złapała 
wiatr w żagle. Natalia 
Czerwonka na pewno 
zatryumfuje podczas 

mistrzostw Europy

��Już w najbliższą sobotę 
odbędzie się drugi etap VII 
Biegowego Grand Prix 
Zagłębia Miedziowego 
organizowanego przez 
Regionalne Centrum 
Sportowe w Lubinie. Tym 
razem biegacze udadzą się 
do Iwin.

Pierwszy etap, który zo-
stał rozegrany w Pielgrzym-
ce zainaugurował zmagania 
w tym sezonie zimowym. 
W biegu przełajowym wy-
startowało blisko dwustu za-
wodników, a najlepszy oka-
zał się Tobiasz Belgrau z So-
koła Lubin.

– Bardzo się cieszę z wy-
granej w pierwszym etapie. 
Łatwo nie było, ale chcę po-

prawić swój zeszłoroczny wy-
nik, gdy całą rywalizację za-
kończyłem na drugim miej-
scu. W tym roku moim celem 
jest wygrana w całym cyklu – 
mówił Tobiasz Belgrau, zwy-
cięzca pierwszego etapu.

Tym razem rywalizacja 
przeniesie się do Iwin, gdzie 
współorganizatorem rywa-
lizacji będą Gminne Cen-
trum Kultury w Warcie Bo-
lesławieckiej oraz Uczniow-
skie Kluby Sportowe: Tukan 
oraz Orientpark Iwiny.

– Żadna z tras w Biego-
wym Grand Prix Zagłębia 
Miedziowego nie jest łatwa, 
ponieważ są to tak naprawdę 
biegi przełajowe, ale za każ-
dym razem widać, że tych 
miłośników coraz więcej – 

mówi Marek Dłubała, wi-
ceprezes lubińskiego RCS-u.

Rywalizacja  w  Grand 
Prix ma również inne obli-
cze. Jednym z nich jest zbiór-
ka pieniędzy na cele chary-
tatywne. Tym razem wybór 
padł na dwudziestoletnie-
go Piotra Kołodzieja, któ-
ry zdany jest na pomoc naj-
bliższych i poruszanie się na 
wózku inwalidzkim.

Bieg w Iwinach odbędzie 
się na dystansie 5,6 kilometra 
i można wciąż się do niego za-
pisywać poprzez uzupełnienie 
formularza zgłoszeniowego 
na stronie: feniks-timing.pl/
index.php/vii-biegowe-grand-
prix-zaglebia-miedziowego-
bieg-2-iwiny-44/.

Adam Michalik

I ty możesz zostać łyżwiarzem
Trzy razy w tygodniu MKS Cuprum 
Lubin zaprasza młodych do spróbo-
wania swoich sił w łyżwiarstwie 
szybkim. Klub w ten sposób chce na-
uczać dzieci tego wyjątkowego 
sportu, a także zadbać o przyszłych 
adeptów miejscowej drużyny. 
Spotkania są organizowane w po-
niedziałki, czwartki i soboty na to-
rze do jazdy szybkiej mieszczącym 
się w RCS. Klub zaprasza dzieci 
z klas trzecich, czwartych, piątych 
i szóstych szkół podstawowych. 

– Zachęcam do przystąpienia w na-
sze szeregi. Mamy wielu wychowan-
ków, którzy osiągają rewelacyjne 
wyniki na arenie narodowej i mię-
dzynarodowej. Mamy dobre warun-
ki. Co prawda chcielibyśmy mieć za-
mknięty tor, ale i tak jesteśmy zado-
woleni. Zarówno lód, jak i sam tor, 
nadają się świetnie do treningów – 
komentuje Marian Węgrzynowski, 
prezes MKS Cuprum Lubin.
Szkółka wrotkarsko-łyżwiarska jest 
finansowana w ramach programu 

upowszechniania łyżwiarstwa szyb-
kiego wśród dzieci i młodzieży pt. 
„I ty możesz zostać mistrzem”, przez 
Ministerstwo Sportu i Turystyki przy 
współpracy z Polskim Związkiem 
Łyżwiarstwa Szybkiego i Urzędem 
Miejskim w Lubinie. 
Terminy zajęć: poniedziałek 14-
15.15, czwartek 16-17.30, sobota 
10.30-12.
Kontakt z klubem: www.mkscu-
prum.lubin.pl oraz tel. 512 334 324.

MIsZ

WIelKIe sAleZjAńsKIe RoZgRyWKI
��W lutym 2016 roku 

w lubińskiej hali odbędzie 
się wyjątkowe wydarzenie. 
250 uczestników, w tym 
dzieci i młodzież z całej 
Polski, pod okiem swoich 
trenerów i opiekunów, 
będzie rywalizować 
w rozgrywkach piłki nożnej 
halowej. 

Młodzi sportowcy z ca-
łej Polski, a także gospodarze 
turnieju SCS Amico Lubin, 

wezmą udział w XX Ogólno-
polskich Igrzyskach Młodzie-
ży Salezjańskiej w Futsalu.

Impreza sportowa zainau-
guruje obchody 25. roczni-
cy powstania Salezjańskiego 
Centrum Sportowego Amico 
w Lubinie, które od wielu lat 
prowadzi działalność sporto-
wą i edukacyjną dla dzieci 
i młodzieży z Lubina i okolic.

Igrzyska salezjańskie zo-
stały objęte honorowymi pa-
tronatami: Ministra Sportu 

i Turystyki, Marszałka Wo-
jewództwa Dolnośląskiego, 
Prezydenta Lubina, Starosty 
Lubińskiego, Wójta Gminy 
Lubin oraz Biskupa Pomocni-
czego Diecezji Legnickiej.

Rozgrywki zaplanowano 
na 5-7 lutego 2016 roku. Przy 
realizacji igrzysk będzie po-
magać około 50 wolontariu-
szy, którzy dzięki temu dziełu 
będą mieli okazję realizować 
ideę bezinteresownej pomocy.

Mariusz Babicz 

Warto podkreślić, że SCS Amico Lubin będzie  
jednym z faworytów do tytułu najlepszej ekipy igrzysk
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reklama

Dobry czy nie?  
zagłębie podsumowuje rok
��– Za nami interesujący i dobry 

rok. Był to czas sporych 
wyzwań i intensywnej pracy, 
ale kończymy go w dobrych 
nastrojach – mówi prezes klubu 
Zagłębie Lubin Tomasz Dębicki, 
podkreślając, że w 2015 roku 
udało się osiągnąć 
najważniejszy cel, czyli wrócić 
do ekstraklasy. Wylicza również 
plany na rozpoczęty właśnie 
2016 rok.

Prezes Dębicki o minionym 
roku i osiągnięciach drużyny 
wypowiada się raczej pozytyw-
nie, mimo że ostatni w 2015 ro-
ku mecz podopieczni Piotra Sto-
kowca przegrali na własnym sta-
dionie 2:4 z przedostatnią ekipą 
rozgrywek – Górnikiem Zabrze.

– Udało nam się osiągnąć naj-
ważniejszy cel, czyli powrót do 
ekstraklasy. Teraz priorytetem jest 
awans do czołowej ósemki, a po-
tem jak najlepszy finisz sezonu. Je-
steśmy na dobrej drodze, by zre-
alizować te plany – mówi Dębicki.

Obecnie Zagłębie Lubin jest 
na siódmym miejscu w tabeli 
ekstraklasy. Drużyna wróci do 
treningów 7 stycznia, a 12 lutego 
zmierzy się z Ruchem.

– Drużyna potrzebuje nie-
wielkiego dopływu świeżej krwi, 
dwóch – trzech przemyślanych ru-
chów. Na pewno chcemy wzmoc-
nić ofensywę. Transfery to zawsze 
pewne ryzyko, ale w minionym ro-
ku w większości były dla nas uda-
ne. Wiosną nie traciliśmy bramek, 
bo wzmocniliśmy naszą defensy-
wę Aleksandarem Todorovskim 
i Maciejem Dąbrowskim. Latem 
sięgnęliśmy po Janka Vlasko, któ-

ry pokazał, że drzemie w nim spo-
ry potencjał. Niestety później zma-
gał się z problemami zdrowotnymi 
– mówi Piotr Burlikowski, dyrek-
tor sportowy Zagłębia Lubin.

– Teraz ewentualnych wzmoc-
nień nie będzie za wiele. A jeżeli 
kogoś sprowadzimy, chcemy, by 
byli to młodzi, polscy gracze – do-
daje prezes Tomasz Dębicki.

Jak dodaje szef piłkarskiego Za-
głębia, to nie jest już ten sam klub 
co sprzed awansu do ekstraligi. Jed-
nym z symboli „nowego” Zagłębia 
ma być szkolenie młodzieży. Dzia-
łająca przy klubie Akademia Pił-
karska KGHM stała się oczkiem 
w głowie klubu. To ona ma kształ-
cić zawodników, którzy trafią póź-
niej do pierwszej drużyny. Do skła-
du dołączyli już Jarosław Kubicki, 

Jarosław Jach i Krzysztof Piątek. 
Szansę otrzymywali również Se-
bastian Bonecki, Karol Żmijew-
ski, Konrad Andrzejczak, Eryk 
Sobków, a ostatnio także Paweł 
Żyra i Filip Jagiełło.

– Jesienią 2016 otworzymy 
bursę dla młodych zawodników 
i będzie to ostatni etap zmian 
strukturalnych akademii. Odda-
liśmy już do użytku wszystkie bo-
iska treningowe – w sumie jest ich 
teraz siedem. Nasi trenerzy regu-
larnie jeżdżą na zagraniczne sta-
że, otrzymali też podręcznik do 
pracy szkoleniowej z młodzieżą 
przygotowany przez Richarda 
Grootscholtena – wylicza Krzysz-
tof Paluszek, dyrektor Akademii 
Piłkarskiej KGHM Zagłębie.

A jak Wy sądzicie, jaki będzie 
ten rozpoczęty właśnie 2016 rok 
dla Zagłębia Lubin?

Marta Czachórska

Obecnie Zagłębie Lubin jest na siódmym miejscu 
w tabeli ekstraklasy. Drużyna wróci do treningów 

dziś, czyli 7 stycznia, a 12 lutego zmierzy się 
z Ruchem

Integracyjne karate 
 » Jak przyznał sensei Zbigniew Dziubek, zajęcia w sali gimnastycznej ZSI w Lubinie były przede 

wszystkim okazją do integracji. Na parkiecie spotkali się adepci karate goju ryu, którzy trenują tę 
sztukę walki już kilka lat, a także nowicjusze, którym ćwiczenia przygotowane przez lubińską pla-
cówkę i klub, bardzo przypadały do gustu.

Na apel szkoły walki 
odpowiedziało sporo mło-
dych ludzi z Zespołu Szkół 
Integracyjnych, czyli pla-
cówki, która współorgani-
zowała trening z sensei Zbi-
gniewem Dziubkiem. Do 
sali gimnastycznej przyby-
ły także osoby spoza szko-
ły wraz z rodzicami.

– Było sporo ćwiczeń 
w parach wraz z moimi asy-
stentami i dziećmi, które na 
co dzień trenują w naszej 
sekcji. Zaprezentowaliśmy 
dużo ćwiczeń ogólnorozwo-
jowych. Rozciąganie i ele-
menty wzmacniające partie 

ciała. Na pewno ciekawym 
ćwiczeniem, szczególnie dla 
nowych osób, były tak zwa-
ne pady. Zwłaszcza w okre-
sie zimowym, kiedy jest śli-
sko na drogach, dobrze wie-
dzieć, jak zachować się przy 
upadku – podkreśla Zbi-
gniew Dziubek, sensei kara-
te goju ryu w Lubinie.

W  zajęciach  wzięły 
udział zarówno dzieci, jak 
i rodzice. Ćwiczenia ramię 
w ramię były znakomitą 
formą wspólnego spędze-
nia wolnego czasu. Oprócz 
sensei Zbigniewa Dziubka, 
ćwiczący mogli brać przy-

kład z dwóch uczniów, któ-
rzy pomagali swojemu mi-
strzowi. Byli nimi posiada-
cze niebieskich pasów: Se-
bastian Sznajdrowicz i Bar-
tosz Gabryś. Obaj panowie 
niebawem staną do egza-
minów na brązowe pasy.

– Przed nami była du-
ża odpowiedzialność. Po-
kazy zwłaszcza dla mniej-
szych dzieci, należy wy-
konywać bardzo uważnie. 
Wszystkie techniki trzeba 
pokazać bezbłędnie i krok 
po kroku edukować ma-
łych mistrzów – przyznaje 
Sebastian.

Osoby,  które  wzięły 
udział w zajęciach przy-
gotowanych  przez  Ze-
spół Szkół Integracyjnych 
i Dziubka, chcą kontynu-
ować przygodę z karate go-
ju ryu. 

– Do sztuk walki namó-
wił mnie kolega Bartek Ga-
bryś. Były to moje pierwsze 
zajęcia z karate. Tutaj trze-
ba na pewno długo praco-
wać, aby osiągnąć konkret-
ne cele. Ja nad sobą popra-
cuję – mówi Maciej Denis, 
uczeń pierwszej klasy gim-
nazjum w ZSI.

Mariusz Babicz 
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Nowi adepci karate goju ryu 
radzili sobie bardzo dobrze 
w zupełnie nieznanej przez 

siebie dziedzinie


